
Triumfē 
“Rātsgalds” un 
“Jūras brīze”

Lepojamies!  
VTO iegūst Zaļās 
izcilības balvu

Gāliņciemā sāktais 
gājiens nu sasniedzis 
“pilset”

Rakstnieces Laimdotas 
Sēles neizsmeļamais 
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Esam “topā”!
M ums visiem patīk dažādi topi, TOPI un topiņi. Tas nu 

gan ir skaidrs kā vakardiena. Un gadu mijas tuvo-
šanās tā vien skubina mūs veidot dažnedažādus 

kārtējos “topus” un “topiņus”. Gada veiksme vai neveiks-
me. Gada kāzas vai šķiršanās. Gada notikums. Gada ēdiens. 
Gada torte. Gada... Vārdu sakot, izvēles iespējas, šķiet, iero-
bežo vienīgi latviešu valodas vārdu krājums – cik nu mums 
Mīlenbaha – Endzelīna vārdnīcā lietvārdu ir, tik topu labi gri-
bot var izveidot.

Piemēram, “Gada cirks”. It kā jau cirkam kā tādam 
ar “topošanos” varētu nebūt nekāda sakara, bet, kā jau 
iepriekš teikts, no jebkura lietvārda var izveidot topu. 
Pirmajā vietā šajā topā mēs noteikti ievietotu stīvēšanos ap 
Rīgas cirku. Tad kā ir īstenībā: mājlopiņš sunītis drīkst tikt 
dzenāts pa arēnu, bet papagailis Goša, raugi, nedrīkst, jo 
Gošas tālie senči kādreiz ir lidinājušies Taiti salas lietusme-
žos? Bet otrajā vietā šajā nominācijā mēs noteikti ievietotu 
Ventspils atstādinātā mēra tiesas procesu. Kas vēl var būt 
smieklīgāks kā vīri pelēkos vadmalas talāros ar nopietnām 
sejām un Hārvarda universitātes jurista diplomiem kabatā, 
kuri dziļā nopietnībā gada garumā diskutē – vai mēra kunga 
nebeidzamie runas plūdi un skaidrojumi, paskaidrojumi un 
iebildumi ir, bet varbūt tomēr nav necieņa pret tiesu un pro-
cesa vilkšana garumā. 

Vēl varētu izveidot nomināciju “Gada kavēklis” vai (lai 
lepnāk skanētu) “Gada plaisa”. Te nominantu arī netrūktu. 
Nesen domātāji no domnīcas “Certus” nāca klajā ar funda-
mentāli jaunu atziņu: galvenais valsts attīstības kavēklis esot 
milzu plaisa starp Rīgas attīstību un pārējiem reģioniem. 
Gandrīz vienlaikus valsts vadošie sociālantropologi izvirzī-
ja tikpat šokējošu secinājumu: valsts galvenais attīstības 
kavēklis, raugi, nav vis kaut kāds tur ekonomistu un dom-
nīcu iedomāts galvaspilsētas atrāviens, bet gan milzu plai-
sa starp nabago daļu un bagātajiem. Tai turklāt ir tendence 
palielināties ģeometriskā progresijā. Savukārt mūsu valsts 
kultūras nozari pārraugošie ierēdņi iesaistījušies cīniņā par 
“Gada plaisas” titulu ar ne mazāk skaļu paziņojumu: plaisa 
(un tātad arī galvenais kavēklis) nav vis maciņos saskaitāmo 
eiro un eirocentu daudzums, bet gan plaisa starp izglītota-
jiem un, diplomātiski sakot, mazāk izglītotajiem. Citiem vār-
diem, tie muļķi velk mūsu valsti dziļā bezdibenī... Un ej nu 
tagad saproti, kura “plaisa” tad būtu pelnījusi pirmo vietu.

Ne mazāk svarīgus topus un topiņus varētu izveidot arī 
pie mums, pašu mājās. Piemēram, “Gada noslēpums”. Te 
neapšaubāms favorīts būtu pašmāju izpildvara, kas, izrādās, 
pat ventspilnieku godprātīgi vēlētus vietējās varas deputātus 
pamanās “apdalīt” – vienkārši nedodot informāciju. Un ja tā 
labi padomā – priekš kam gan arī tiem opozicionāriem zināt, 
kā tiek lemts par notikumiem, projektiem un amatiem mūsu 
pilsētā. Pirmkārt, viņi tāpat ir opozīcijā, tātad ietekmēt neko 
nevar. Un, otrkārt, ja reiz nevar ietekmēt, tad – mazāk zināsi, 
labāk gulēsi. Bet varbūt tas ir kāds šaušalīgs noslēpums, kurš 
uzticams vien īpaši izredzētajiem? Ja tā, tad “Gada noslēpu-
ma” tituls rokā.

Domājams, ka ar mūsu pilsētu noteikti varētu saistīt nomi-
nāciju “Gada inteliģentākā diskusija”, par kuras laureātiem 
noteikti pasludināmi žurnāla “Ir” publicēto “sarunu” dalībnie-
ki. Tā teikt, kuru tur, bļ..., vajadzēja par premjeru??? Un galu 
galā – žurnālā “Ir” nodrukātais, jāsaka godīgi, atstāj spēcīgu 
un, galvenais, ārkārtīgi inteliģentu iespaidu uz publiku. 

Ja reiz esam ķērušies pie topiem, tad jebkuras “topoša-
nas” neiztrūkstoša sastāvdaļa ir nominācija “Par mūža iegul-
dījumu”. Te vietējās rangu tabulas līdera godā varētu likt 
patiesi vērtīgu “ieguldījumu” – līdzekļu ieguldījumu neesošās 
Ventspils pasažieru stacijas atjaunošanā. Stacija mums tagad 
ir – jauna, smuka, atjaunota, atliek ieguldīt vēl tikai kādu vil-
cienu, kas uz šo staciju brauktu... Kaut gan “mūža ieguldī-
jums” jau stiepjams jēdziens, cik aizstiepsi, tik pašam arī būs.

Gada beigas tuvojas vēja spārniem. Tās sagaidīt vajag ar 
vērienu: lai arī jūsu vārds noteikti būtu cienīgs iekļūt kādā 
topā, TOPĀ vai topiņā. 

To novēlot, patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Ventspils sporta zvaigznes Koha 
un Plēsnieks žilbina pasauli

Ventspils sporta pašlaik viennozīmīgi izcilākie un panākumiem bagātākie sportisti ir svarcēlāji Rebe-
ka Koha un Artūrs Plēsnieks. Ventspils pilsētas sporta zvaigznes nule kā ASV savas bagātīgās trofeju 
kolekcijas papildināja ar sportistu karjerās līdz šim vērtīgākajām godalgām – pasaules čempionāta 
medaļām. 19 gadus jaunā Rebeka Koha pirmo reizi pieaugušo konkurencē pasaules čempionātā 
ieguva bronzu, pārrakstot Latvijas svarcelšanas vēsturi. Savukārt jau pieredzējušais Artūrs Plēsnieks 
iepriekš izcīnītajai bronzas medaļai nu ir pievienojis pasaules sudrabu.
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Olimpiskā centra “Ventspils” Ledus hallē svētdien bija jānotiek kārtējai Latvijas hokeja čempionāta 1.līgas 
spēlei, kurā pašreizējiem līgas čempioniem HK “VENTA 2002” bija jāuzņem Daugavpils/”LDz Cargo” vienību. 
Taču spēle nenotika, un ne jau kāda vīrusa vai sastāva problēmu dēļ, bet gan Olimpiskā centra “Ventspils” 
nolaidības dēļ. Īsi pirms pašas spēles atklājās, ka abas ledus tīrāmās mašīnas ir salūzušas! Olimpiskais centrs 
“Ventspils”, kas ir Ledus halles uzturētājs, to skaidro kā neveiksmīgu apstākļu sakritību un daudz par vārda 
notraipīšanu nesatraucas, kamēr viss lielais kauns bija jāizdzīvo uz pašu ādas tieši HK “VENTA 2002” klubam: 
šāda spēles “noraušana” grauj komandas reputāciju, rada lielu robu jau tā pieticīgajā komandas budžetā un 
atstāj psiholoģisku iespaidu uz pašiem spēlētājiem. 

Ventspils pilsētas domes darbs ar demokrātiju un visu ievēlēto deputātu likumisko tiesību ievērošanu neizce-
ļas – pie šāda secinājuma jānonāk, lasot domes izpilddirektora Alda Ābeles atbildi četriem Apvienotā saraksta 
deputātiem, ar kuru viņiem liegta pieeja pilsētas pašvaldības sanāksmju vadības informatīvajai sistēmai. Lai 
arī minētie deputāti pilsētas domē ievēlēti ar 24,59% balsu, ar šo vēlētāju gribu pozīcijas deputāti nerēķinās.

Salūzušu OC "Ventspils" ledus tīrāmo 
mašīnu dēļ grauj "VENTA 2002" reputāciju
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Ventspils pilsētas dome turpina 
slēpt informāciju no opozīcijas

D 
eputātam savā vēlēšanu apgabalā ir pienākums 
piedalīties domes lēmumu izpildes kontrolēša-
nā – to nosaka likums “Par republikas pilsētas 
domes un novada domes deputāta statusu”. 
Tāpat deputātam ir tiesības iepazīties ar valsts 

un pašvaldības iestāžu, kā arī attiecīgās pašvaldības kapi-
tālsabiedrību dokumentāciju, ja vien tas nav aizliegts ar 

likumu. Pamatojoties uz šīm normām deputāti Ģirts Valdis 
Kristovskis, Aivis Landmanis, Dace Korna un Ivars Landmanis 
prasīja saviem kolēģiem – deputātiem, nodrošināt viņiem 
nepārtrauktu piekļuvi pilsētas pašvaldības sanāksmju 
vadības informatīvajai sistēmai. “Tas nepieciešams,  
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Bērnudārzos varēs reģistrēties 
elektroniski
Kopš decembra vecāki savus bērnus Ventspils 
pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs 
var reģistrēt arī elektroniski, izmantojot e-pa-
kalpojumu portālā Epakalpojumi.lv. Paralēli 
saglabāta ir arī reģistrācija klātienē, kad 
pieteikumu bērna likumiskais pārstāvis aiz-
pilda un iesniedz Ventspils pilsētas domes 
Izglītības pārvaldē personīgi.

Koha un Prūsis uz Latvijas 
gada balvu
Latvijas Olimpiskā komiteja nosaukusi pre-
tendentus uz Latvijas "Gada balvu sportā" 10 
nominācijās. Viņu vidū ir arī divi ventspilnie-
ki – Rio olimpisko spēļu 4.vietas ieguvēja un 
nule kā pasaules pieaugušo čempionātā ASV 
bronzas medaļu ieguvusī svarcēlāja Rebeka 
Koha, kā arī Latvijas bobsleja izlases galve-
nais treneris Sandis Prūsis. Abi iepriekš jau ir 
tikuši pie šīm balvām.

Pasniegtas gada balvas 
arhitektūrā
16.gadu pēc kārtas Ventspilī pasniegtas 
gada balvas arhitektūrā “Baltā dūna”. Par 
gada būvi atzīts ēku komplekss Baznīcas 
ielā 2. Gada dizaina balvu saņēma strūkla-
ka “Fregate “Valzivs”” Lielajā laukumā, bet 
objektu izkārtņu un reklāmu vērtējumā par 
labāko atzīta izkārtne bērnu rotaļu lauku-
mam «Brīnumzeme» Virves ielā. Gada galve-
no «Grand Prix” balvu saņēma Lielā laukuma 
strūklaka. Jau trešo gadu par gada būvnieku 
atzīts SIA “Ostas celtnieks”.

Balva par atbalstu 
uzņēmējdarbībai
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrija Kurzemes plānošanas reģionā gal-
veno balvu par ieguldījumu uzņēmējdarbī-
bas attīstībā piešķīrusi Ventspils pilsētai, kas, 
kā norāda VARAM, “ļoti mērķtiecīgi domā 
un strādā pie tā, lai arvien vairāk piesaistī-
tu uzņēmējus savai teritorijai, lai tie veido-
tu savas filiāles Ventspilī, (..) lai rastos jauni 
uzņēmēji, jo īpaši IKT jomā”.

Analīžu rezultāti tagad arī 
elektroniski
Līdz šim ārsti un pacienti Ventspils poliklīnikas 
laboratorijā veikto analīžu rezultātus varēja 
saņemt tikai drukātā veidā, bet tagad ir iespē-
ja tos saņemt arī savā e-pasta pastkastītē. Tas 
krietni atvieglos mediķu darbu. Laboratorija 
apkalpo līdz 100 pacientiem dienā, ik dienu 
veicot no 200 līdz 400 dažādu testu.

350 000 eiro Ziemassvētku 
pabalstiem
Ventspils pilsētas pašvaldība atvēlējusi 350 
287 eiro Ziemassvētku pabalstu piešķiršanai 
pilsētā deklarētajiem pensionāriem un per-
sonām ar invaliditāti, bāreņiem un bez vecā-
ku gādības palikušiem bērniem, bērniem no 
trūcīgām un maznodrošinātām ģimenēm. 
Pabalstu Ziemassvētkos varēs saņemt 8249 
ventspilnieku.

Gājēju laipa Būšnieku ezerā
Turpinās gājēju-velobraucēju celiņa no laivu 
bāzes Staldzenes ielā līdz Talsu ielai izbūve 3,4 
km garumā. Papildus veloceliņam ezera dien-
vidrietumu stūrī izveidos 174 m garu gājēju 
laipu ezera krasta purvainajā apvidū ar skatu 
platformu, lai varētu vērot putnus. “Komunālā 
pārvalde” skaidro, kas tas piesaistīs gan aktī-
vās atpūtas cienītājus, gan ornitologus, kuriem 
būs iespēja vērot dažādas putnu sugas.

VENTSPILĪ

Ventspils Tirdzniecības osta (VTO) saņēmusi “Zaļās izcilības balvu”,  kuru Valsts vides 
dienests piešķir dažādu nozaru uzņēmumiem un pašvaldībām, kas visaugstākajā 
līmenī ievēro vides aizsardzības normatīvo aktu prasības, kā arī pēc savas iniciatīvas 
veic pasākumu kopumu ietekmes uz vidi mazināšanai. VVD norāda, ka “Zaļās izcilī-
bas balva” ir sava veida nozares “Oskars” par darbību vides jomā.  

Ļoti iespējams, ka jau šovasar pēc gandrīz desmit gadu pārtraukuma no Ventspils 
pasažieru termināla atkal regulāri kursēs prāmis uz Igaunijas lielāko salu – Sāremā. 
Šobrīd norit aktīvs darbs pie šīs ieceres īstenošanas. Tā būs lieliska iespēja vairot 
tūristu plūsmu abos virzienos – gan uz Igauniju, gan no Igaunijas uz Ventspili. Nesen 
ar mērķtiecīgu vēlmi īstenot ieceri dzīvē Latvijā ieradās Sāremā salas pašvaldības 
pārstāvji, kuri viesojās arī Ventspilī.

Augsto tehnoloģiju uzņēmums “HansaMatrix”, kura viena no divām ražotnēm darbo-
jas un attīstās Ventspilī, šā gada deviņos mēnešos strādājis ar 14,557 mlj. eiro lielu 
apgrozījumu, kas ir par 22% vairāk nekā līdzīgā laika posmā pērn. Savukārt uzņē-
muma peļņa sasniegusi 1,194 mlj. eiro, kas ir kāpums 2,7 reizes jeb par 167%, liecina 
uzņēmuma iesniegtais finanšu pārskats biržā “Nasdaq Riga”.

“HansaMatrix” rekordaugsts apgrozījums 
un peļņa; Ventspilī investē 0,55 mlj. eiro

U 
zņēmumā īpaši veiksmīgs bijis 
tieši trešais ceturksnis, kurā, 
kā norāda “HansaMatrix”, 
sasniegti rekordaugsti rezultāti. 
Salīdzinājumā ar 2016. gada trešo 

ceturksni, apgrozījums sasniedzis 5,222 mlj. 
eiro, kas ir kāpums par 15%, bet peļņa bijusi 
0,533 mlj. eiro (+73%). Kā teikts paziņojumā, 
ziņotais rezultāts atbilstot uzņēmuma sagai-
dāmajam apgrozījuma pieaugumam.

“HansaMatrix” produkciju galveno-
kārt realizējis Baltijas valstīs (47%), seko 
Ziemeļvalstis (25%) un Eiropas Savienības 

(ES) valstis (24%). Eksports klientiem ārpus 
ES reģiona, kas ir jaunums uzņēmuma darbī-
bā, sasniedzis 4% no apgrozījuma.

Uzņēmuma apgrozījumā lielāko daļu – 
52% no kopējā apgrozījuma – joprojām 
ieņem datu tīklu produkti, kā arī industrālie 
produkti (34%).

“HansaMatrix” arī turpināja ieguldīt inves-
tīcijas uzņēmuma ražotņu Ventspilī un Ogrē 
attīstībā. Tieši trešajā ceturksnī nozīmīgākās 
investīcijas veiktas Ventspils ražotnes iekār-
tās un aprīkojumā. Ir palielināta vienas no 
esošām virsmas montēšanas tehnoloģijas 

līnijas ražošanas kapacitāte, uzstādot papil-
du divus ātrdarbīgus robotizētus ražošanas 
moduļus. Būtiski palielināta T/H komponentu 
lodēšanas kapacitāte, uzstādot jaudīgu viļņa 
lodēšanas līniju. Kopējās izmaksas sasniedza 
0,55 mlj. eiro.

“HansaMatrix” ir ātri augošs augsto tehno-
loģiju uzņēmums, kas veic jaunu elektronisko 
produktu un sistēmu izstrādi, industrializāciju 
un sniedz pilnu ražošanas pakalpojumu spek-
tru, datu tīklu iekārtu, ierīču interneta, indus-
triālo sistēmu un citu produktu izstrādes un 
ražošanas pakalpojumus augstas pievienotās 
vērtības tirgus segmentos. Papildus ražošanas 
pakalpojumu sniegšanai oriģinālo iekārtu ražo-
tājiem, uzņēmums piedāvā oriģinālas izstrādes 
produktu ražošanas biznesa modeli, gan start-
up, gan arī esošiem uzņēmumiem, kam nepie-
ciešams produktu izstrādes partneris. 

Prāmis uz Sāremā jau šovasar?  
Tas ir ļoti iespējams

No kreisās: VTO padomes locekle, BATL 
prezidente Inga Antāne, Ventspils Reģionālās 
vides pārvaldes direktores vietniece, 
Kontroles daļas vadītāja Anna Ādamsone, 
VTO Administratīvi tiesiskā departamenta 
direktore Alīna Rugine.

P 
rāmis līnijā Ventspils – Mintu kursē-
ja laikā no 2005. līdz 2008. gadam, 
līdz pienāca globālā ekonomiskā 
krīze un prāmju līnija tika slēg-
ta. Šajā laikā ar prāmi “Scania”, 

uz kura klāja ir vieta 300 pasažieriem, 
kopumā ceļoja gandrīz 60 000 pasažieru. 
Pēc ekonomiskās krīzes, kad “Saaremaa 
Laevakompanii” meitas uzņēmums “SSC 
Ferries” izvēlējās līniju slēgt, abas pašvaldī-
bas – Ventspils un Sāremā – mēģināja līniju 
atjaunot, tomēr neviens prāmju operators 
nebija ieinteresēts, un uz desmit gadiem 
ideja nogūla plauktā.

Kamēr Ventspils pilsētas pašvaldība par 
šo prāmja līniju pēdējos gadus nav runāju-
si, Sāremā pašvaldība šovasar pie tās atsāka 
intensīvi strādāt. Līdzšinējās aktivitātes lieci-
na, ka, visticamāk, jau vasarā prāmju līnija 
noteikti būs, bet ir viens jautājums: vai līni-
ja patiesi savienos Igauniju ar Ventspils ostu. 
Sāremā salas pašvaldība šoruden uzrunāja 
vairākas Igaunijā strādājošās prāmju kom-

pānijas, lai izstrādātu labāko piedāvājumu 
prāmju satiksmes atjaunošanai starp Sāremā 
un Latviju. Kamēr kompānijas izvērtēja iespē-
jas atvērt šādu līniju, tikmēr Sāremā pašval-
dības pārstāvji viesojās gan Ventspilī, gan arī 
Rīgā, jo viens no diviem variantiem ir nodro-
šināt prāmju līniju no galvaspilsētas, kas ir 
tūrisma ziņā Latvijas “magnēts”, koncentrē-
jot lielāko tūristu skaitu, tā nodrošinot abpu-
sēji efektīvu atgriezenisko saiti. 

Kā raksta Sāremā salas laikraksts “Saarte 
Hääl”, interesi par iespējām nodrošināt regu-
lāru prāmju satiksmi starp Igauniju un Latviju 
izrāda trīs igauņu prāmju operatori. Latvieši 
varētu pamācīties no igauņu apņēmības, jo 
Sāremā pašvaldība uzaicinājumus piedalīties 
projektā nosūtīja piecām Igaunijas un 16 (!) 
ārvalstu kompānijām. Nevienai no trim kom-
pānijām, no kurām saņemtas atbildes, nav 
prioritāšu attiecībā uz ostām, starp kurām 
uzturēt satiksmi – Ventspili vai Rīgu.

Sāremā galvaspilsētas Kuresāres tūrisma 
informācijas centra bijusī ilggadējā mene-

džere Karmena Paju vietējam laikrakstam 
stāsta, ka stratēģiskā ziņā Sāremā vairāk 
būtu ieinteresēta savienojumam ar Rīgu, 
kas palīdzētu ievērojami vairot tūristu pie-
plūdumu, tātad tas būtu efektīvāk nekā 
no Ventspils. Taču tieši savienojums ar 
Ventspili tolaik padarīja Sāremā pieejamā-
ku ceļotājiem. 

Savukārt uzņēmējs Tūlio Libliks, kurš pie 
Kuresāres plāno attīstīt atpūtas un rehabili-
tācijas centru, uzsver, ka iepriekšējās līnijas 
darbības laikā ar prāmi ceļoja nevis vietējie 
iedzīvotāji, bet pārsvarā tieši Eiropas tūristi, 
kuri apceļo Baltijas valstis. Arī tūrisma jomas 
uzņēmējs Marts Māstiks stāsta, ka Sāremā 
labākais risinājums šodien būtu savieno-
jums tieši starp Kuresāri un Rīgu, kur ir pla-
šas atpūtas, iepirkšanās un transporta mez-
gla iespējas, ko savukārt pašlaik nevar pie-
dāvāt Ventspils.

Šī ir lieliska iespēja Ventspilij piesaistīt 
būtisku ārvalstu tūristu plūsmu, kuri uztu-
rētos dienu Ventspilī un apkārtnē, bet tālāk 
dotos uz Igauniju, vai otrādi. Ventspils šajā 
ziņā atrodas stratēģiski izdevīgākā pozīcijā, 
tādēļ būtu tikai apsveicami, ja pilsētas paš-
valdība iesaistītos šī projekta īstenošanā tik-
pat aktīvi kā Igaunijas puse, un darītu visu, lai 
šī prāmju līnija vestu uz Sāremā no Ventspils, 
nevis no Rīgas ostas. 

Lepojamies! VTO iegūst 
Zaļās izcilības balvu

V 
TO padomes locekle, biedrības 
“Baltijas asociācija – Transports 
un loģistika” prezidente Inga 
Antāne pēc balvas saņemšanas 
"Ventspilnieks.lv" teica:  “Esam 

gandarīti,  ka  mūsu  darbs ir novērtēts, un 
uzņēmums zaļajā sarakstā tiek iekļauts uz 
trim gadiem. Šī balva lauž stereotipus un 
apliecina, ka ogles var būt arī zaļas.  Viss 
atkarīgs tikai no mums pašiem!”

Savukārt VTO Administratīvi tiesiskā depar-
tamenta direktore Alīna Rugine uzsver, ka 
VTO vienmēr ir atbalstījusi un atbalstīs veselī-
gas sabiedrības, reģiona un valsts saglabāša-
nu un sadarbību ar VTO klientiem, darbinie-
kiem un partneriem, tādēļ balvas saņemšana 

ir likumsakarīgs uzņēmuma ieguldītā darba, 
tā filozofijas un vērtību rezultāts. “Ventspils 
Tirdzniecības osta neupurēs savu klientu, 
darbinieku un partneru drošību biznesa inte-
rešu vai ražošanas labuma labad. VTO darbī-
bā apkārtējai videi un ekoloģijai ir prioritāra 
nozīme,” saka A.Rugine.

Šogad iekļaušanai VVD veidotajā “zaļajā 
sarakstā” tika vērtēti gan uzņēmumi, kas ir A, 
B vai C kategorijas piesārņojošo darbību vei-
cēji, gan uzņēmumi, kuri veic darbības ar joni-
zējošā starojuma avotiem, kā arī pašvaldības.

Lai novērtētu uzņēmumu darbu vides 
jomā, “Zaļās izcilības balvas” ieguvēju noteik-
šanai VVD izstrādājis vērtēšanas kritērijus un 
novērtējis piesārņojošo darbību veicējus val-

stī. VVD pateicību vides aizsardzības jomā 
saņem uzņēmumi, kas izpildījuši šos kritēri-
jus vismaz 80% apmērā. 
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TACIŅA UZ ŠĀBEĻPUPĀM UN SIŽETU
Var visai droši prognozēt, ka aptaujā  vairākums ventspil-

nieku attieksmi pret Laimdotu paustu tāmnieciski īsi un tieši: 
”Viš ju i mūs cileks!” Un lepotos, ka ir laikabiedri patlaban 
ražīgākajai un  Latvijā atpazīstamākajai sava novada literā-
tei. Taču caur mākslas tēliem saskatāma tikai daļa autores 
cilvēciskās un pilsoniskās būtības, jo Laimdota līdz šim ir biju-
si visai skopa atklāsmēs par to, no kādiem dvēseles un prāta 
avotiem, kādu pārdzīvojumu vai notikumu mudināti, grāmatu 
un dzejas tēli pie viņas atnāk un pēc tam nokļūst pie lasītā-
jiem. Šo dziļi intīmo procesu no malas var tikai nojaust, un arī 
Laimdota neslēpj, ka reizēm to atnākšanu pati nevar izskaid-
rot, dažkārt tā līdzinās zemapziņas dzīlēs izauklētai mistikai.  

“Reiz gāju savā dārzā novākt šābeļpupas un kā zibens 
ķerta apstājos uz takas: prātā uzplaiksnīja pirms divdesmit 
gadiem publicēta romāna “ Spoguļa pārbaude” turpinājums, 
kuru rakstīt visu šo laiku mani bija mudinājuši draugi un pat 
nepazīstami lasītāji. Nekad nebiju domājusi rakstīt turpināju-
mu kādam savam romānam, bet nu... sižets burtiski nokrita 
no gaisa. Atlika to piepildīt ar vārdiem, un tā tapa grāmata 
“Septiņu rūnu kalns”. 

Taču tādi gadījumi nav bieži, parasti sākumā prātu apcie-
mo tikai sižeta ideja, un ir jāizlemj, aicināt to pie rakstāmgal-
da vai nē. Jo ideju par lasāmu gabalu nāksies pārvērst ilgā, 
nogurdinošā un vienlaicīgi, protams, aizraujošā darbā, kura 
iznākumu sākumā pat droši nevar paredzēt. „Reizēm pašai 
jābrīnās, kā tikko dzimušie grāmatu varoņi pēc dzīves un dra-
maturģijas likumiem tālāk jau paši lemj savus likteņus, man 

Pie dzīves 
neizsmeļamā 
avota
Stāstot par rakstnieci, dzejnieci, žurnālisti un sa-
biedrisko darbinieci Laimdotu Sēli, mūsu nolūks 
nav analizēt un izvērtēt viņas līdz šim padarīto 
nosauktajās un citās jomās. Tā vienkāršā iemesla 
dēļ, ka to vairāku gadu desmitu laikā jau ir vei-
kuši un turpina darīt astoņu  Laimdotas sarakstīto 
romānu (kuru skaitā ir divi detektīvi), triju dzejas 
grāmatu un nesenā apjomīgā pētījuma par Zlēku 
pagasta vēsturi lasītāji; astoņu viņas sacerēto 
lugu skatītāji un tēlotāji; vienas pasaku grāmatas 
rūķu iedvesmotie. Plus vēl tie daudzie tūksto-
ši ventspilnieku, kas divdesmit piecus gadus ir 
sekojuši viņas kā žurnālistes publikācijām vietējā 
laikrakstā, galvenokārt par vēstures un kultūras 
tēmām. Tie, kuri Atmodas gados ir redzējuši viņu 
desmittūkstošgalvaina protesta mītiņa tribīnē, 
aicinot atjaunot savu valsti; kuri ir  ieklausījušies 
dzejnieces sacerētās Ventspils himnas vārdos ar 
Zigmāra Liepiņa mūziku.

Atmodas gadi. Laimdota pie Kurzemes hercogistes kuģu būvētavai uzstādītā piemiņas akmens 
kopā ar ciemos atbraukušajiem Edgaru Liepiņu un Jura Kulakova grupu. Par paveikto Ventspils 
glābšanā Liepiņš toreiz vides aktīvistiem dāvinājis 1000 rubļu.

atliek šo notikumu un pārdzīvojumu loģisko vai paradoksālo 
ritējumu tikai ietērpt iespējami atbilstošākos vārdos,” stās-
ta rakstniece. Kā izņēmumu šai likumsakarībai viņa nosauc 
detektīvromānus apdzīvojošos negatīvos tēlus, kuriem, pēc 
žanra un taisnīguma principiem raugoties, vajadzētu iet bojā. 

“Jūtu, ka arī lasītāji to uzskatītu par pareizu, bet man pirksti 
atsakās caur datora klaviatūru viņus nobeigt. Atstāju nojau-
tu, ka viņi slikti beigs, lai tad lasītājs pats izdomā, kā tieši,” 
Laimdota uzskata, ka ar atriebību ļaunumu pasaulē iznīdēt 
nevarēs. Tam pretī stāties spēj tikai mīlestība. 

NO VIENDIENĪGUMA UZ MŪŽĪGO
Latvijā jau sen visi prot lasīt un rakstīt, bet par rakstnie-

ku kļūst retais. Arī Laimdotai mazotnē vairāk paticis klausī-
ties citu, it īpaši mātes Mirdzas un vecmāmiņas Līnas stāstos, 
nevis pašai runāt. 

“Bet laikam taču sevi lika manīt vecāku un vecvecāku gēni 
– viņi pat savā vienkāršu ļaužu ikdienā bija visai radoši cilvē-
ki, piemēram, vectētiņš, kuģu mehāniķis  Jēkabs Sviriņš pat 
ar tiem laikiem izcila izgudrotāja talantu, kuru kā izcilu tvaika 
mašīnu speciālistu 1937. gadā uzaicināja piedalīties Ķeguma 
elektrostacijas turbīnu uzstādīšanā. Bērnības skumīgajiem 
vai dramatiskajiem piedzīvojumiem, kur manuprāt izpaudās 
netaisnība, pati izdomāju laimīgākus pavērsienus,” uz sava 
tagadējā darba asniem norāda rakstniece. 

Jau nopietnāk skaidrojot, ka rakstīšanas garšu un svaru 
sākusi iepazīt, strādājot žurnālistikā: “Tanī laikā nācās satik-
ties ar tik daudziem gan vienkāršiem, gan neparastiem likte-
ņiem, ieklausīties sabiedrības noskaņojumā un tā izmaiņās, 
ieraudzīt cilvēkos cildeno un zemisko, kas bieži vien pastā-
vēja līdzās gan sadzīvē, gan politikā.  Bet laikraksta specifi-
ka ļāva tam visam tikai pieskarties, tikai konstatēt aktuālos 
samilzumus vai grūti ieraugāmus prieka avotiņus. Dažreiz 
gribējās par redzēto pastāstīt vairāk, vispārinātāk, jo daudzus 
piemeklē līdzīgi pārdzīvojumi, un tā notiek ne tikai tagad, tā 
bijis senatnē un būs nākotnē. Varbūt izklausīsies patētiski, 
bet – bija vēlēšanās no preses viendienīguma pāriet uz litera-

tūras un dzejas mūžīgo.  Tas 
ir viens no iemesliem, kāpēc 
man tuva vēstures tēma, un 
par to labprāt rakstās grā-
matas. Gadsimtu gaitā mai-
nās tikai mūžīgo vērtību ārē-
jais ietvars, pašas tās paliek 
nemainīgas.  Jo cilvēce un 
latviešu tauta kā tās daļa 
vēstures virpuļos var pastā-
vēt, tikai pie tām turoties.  

MODRS KĀDS  
NEZINĀMS  
SARGEŅĢELIS          

Sataustot sevi kā vienu 
posmiņu šajā paaudžu 
ķēdē, Laimdota tautas vēs-
tures audumā ir iestrādāju-
si arī fragmentus no savas 
dzimtas stāsta. Tos netieši 
var ieraudzīt viņas pagājušā 
gadu simteņa vēstures noti-
kumiem veltītajā grāmatā 
“Mūsu mīlestības gadsimts”, 

kura darbība risinās simt gadu periodā – no Krievijas impē-
rijas līdz 1991. gada barikādēm. Rakstniece vēl nav izlēmu-
si, vai par senču saknēm jau savāktos un aizvien klāt nāko-
šos materiālus izmantos kārtējai grāmatai, jo pagaidām ir 
nodoms tos sakārtot un paturēt tikai kā savas dzimtas īpašu-
mu, lai to varētu novērtēt un ar to lepotos vēl daudzas nāka-
mās paaudzes.

Bet tas jau būtu cits stāsts. Taču visai likumsakarīgs, jo 
Laimdota dzīvo mājā, ko pirms došanās strādāt uz Ķegumu 
1937. gadā vienā no pilsētas senākajām ielām – Kuldīgas ielā 
– nopircis viņas vectēvs Jēkabs Sviriņš.  Šīs mājas, vectēva un 
dzimtas likteņa sakarā Laimdotai radusies pārliecība, ka par 
viņiem modrs ir kāds nezināms sargeņģelis. Jo citādi grūti 
izskaidrot, kā Jēkabs Sviriņš,  saglabājot ģimeni ar diviem 
maziem bērniem, cauri haosam bēgļu gaitās un pēcoktob-
ra pilsoņu karā Krievijā, izbēgdams no piespiedu dienesta uz 
boļševiku bruņuvilciena, neskarts atgriezies mājās, Ventspilī. 
Būdams vienkāršs kurinātājs, pašmācības  ceļā  ieguvis kuģa 
mehāniķa specialitāti;  izgājis kursus Zviedrijā, lai varētu 
montēt Ķeguma HES turbīnas. Starp citu, tajā tūlīt pēc 1941. 
gada 1. jūlija kā stratēgiski izdevīgā objektā izvietojusies 
Vācijas armijas apakšvienība. Tas ģimeni pasargājis no laupī-
šanām, vienlaicīgi palielinot briesmas tikt pakļautiem repre-
sijām pēc kara. Taču ne viens, ne otrs nav noticis. Ģimeni nav 
skārušas arī pēckara izvešanas, jo veiksmīgi izdevies noslēpt, 
ka Laimdotas tēvs Kārlis bijis virsnieks latviešu leģionā; tomēr 
mātes brālis, Latvijas Kara flotes virsnieks  Aleksandrs Sviriņš 
1942. gadā gāja bojā nezināmā lēģerī. 

Tagad māja atkal sakopusies, tanī skaitā par rakstniecībā 
Laimdotas nopelnīto, un viņa cer, ka tā kalpos vēl daudzām 
dzimtas paaudzēm. Rakstniecei iecerē turpināt bezgala inte-
resanto savas ielas vēstures un pārveidību izpēti, arhīvos 
uzrokot to vismaz simts gadu dziļumā un izsekojot pārmai-
ņām vai izzudībām arī salīdzinošos fotoattēlos. Viņa to gri-
bētu sarūpēt kā dāvanu pilsētai un Latvijai valsts 100. jubile-
jā. Otru dāvanu viņa gatavo konkrētākam adresātam – Valsts 
Ventspils 1. ģimnāzijai, kuru savulaik absolvējusi. Arī šī vēlā-
kā arhibīskapa Teodora Grīnberga dibinātā mācību iestāde 
nākamā gada beigās kļūs par simtgadnieci un kā visvecākā 
latviešu vidusskola valstī ir pelnījusi apjomīgu un krāšņu izde-
vumu par savu vēsturi, nešaubās Laimdota un sola tādu līdz 
svētkiem sarūpēt.  

PROGNOZĒJAMI NEPROGNOZĒJAMA
Rakstniece  nenoliedz, ka, tāpat kā daudzas citas radošas 

personības, bieži rīkojas mirkļa impulsu un emociju vadīta. Un 
ne vienmēr tādos brīžos pieņemtie lēmumi ir ilgtspējīgi. Ar 
vienu piebildi – ja tie attiecas uz literatūras lauciņā darāma-
jiem darbiem, tad gan nekādas atpakaļkāpšanās parasti nav. 
Tad sev un citiem solītais praktiski vienmēr tiek izpildīts. Šinī 
sakarā izpaužoties arī visai skarbi: “Vispārzināms, ka daļa cil-
vēku pēc savas dabas ir slinki. Ka viņiem bezgala patīk burk-
šķēt par to, ko citi nav izdarījuši. Bet saspļaut saujās kopīgā 
vezuma stumšanai – nu nē, kāpēc es, vai man to vairāk par 
citiem vajag? Varbūt tas nāk no ģimenes, bet es, tāpat kā  
savulaik māte, vecaistēvs un vecmāmiņa, tādās reizēs spēju 
sev pavēlēt: ja neviens nedara, kā vajag, vienkārši ej un izdari 
to! Un vairumā gadījumu tas palīdz, citi pat “pavelkas” līdzi.” 

Ar sava rakstura impulsivitāti un prognozējamo neprogno-
zējamību  viņa skaidro arī literāro žanru daudzveidību, kuriem 
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Hokejisti jau sāka gatavoties plānotai spēlei, kad pēkšņi 
atklājās acīmredzamais-neticamais, proti, nav iespējams 
sagatavot ledu gaidāmajai spēlei. Tikai pēdējā brīdī atklājās, 
ka pēkšņi salūzusi ledus tīrāmā mašīna. Ņemot vērā to, ka 
gados jaunākā ledus sagatavošanas mašīna jau bija remon-
tā, vairāk nevienas tehnikas vienības nebija uz vietas, līdz ar 
to spēli nācās atcelt, par ko bija sašutuši ne vien HK “VENTA 
2002” spēlētāji, treneri un vadība, bet arī daugavpilieši, kuri 
bija mērojuši tik tālu ceļu pirmās Adventes svētdienā. 

“Iemesls likumsakarīgs un banāls – nestrādāja neviena no 
ledus sagatavošanas mašīnām, no kurām jaunākajai ir 11 
gadi. Vai šāds ir pilsētas ar rītdienu jaunais standarts? Kurš 
atbildēs un segs nodarītos zaudējumus? Vēlos uzsvērt: viesi 
bija atbraukuši no Daugavpils, saģērbušies uz spēli un tad tas 
notika… Kauns,” tā pēc notikušā uzsvēra komandas pārstā-
vis Aivis Landmanis. Viņš atzina, ka HK “VENTA 2002” vārdā 
atvainojies Daugavpils komandai, līdzjutējiem un arī Ventspils 
kluba puišiem, kuri bija vīlušies par to, ka mājas hallē tās 
uzturētāji nespēj nodrošināt elementāru kārtību. 

“Ledus hallē ir divas ledus tīrīšanas mašīnas. Viena no tām ir 
iegādāta 2000. gadā, bet otra – 2006. gadā. Mašīnām regulāri 
ir veiktas apkopes un tās ir uzturētas darba kārtībā. Jauna ledus 
tīrīšanas mašīna ar elektromotoru maksā ap 150 000 eiro. 

Salūzušu OC "Ventspils" ledus tīrāmo 
mašīnu dēļ grauj "VENTA 2002" reputāciju

V ispirms vēlos atvainoties Daugavpils 1. līgas 
hokeja komandai, līdzjutējiem un mūsu kluba 
puišiem par starpgadījumu, kura dēļ 2017.gada 
3. decembrī bija jāatceļ 1. līgas spēle starp HK 

"Venta 2002" un Daugavpils/LDZ CARGO komandām. Viesi 
bija atbraukuši no Daugavpils, saģērbušies uz spēli un tad 
nācās konstatēt – ledu sagatavot nebūs iespējams. 

Spēles atcelšanas iemesls diemžēl bija likumsakarīgs 
un banāls – SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” nolaidī-
bas dēļ nestrādāja neviena no ledus sagatavošanas mašī-
nām, no kurām jaunākajai ir 11. gadi, vecākajai 17. gadi. 

Tas, ka SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” (OC) kārtē-
jo reizi nespēja tikt galā ar saviem pienākumiem, vairs 
neizbrīna. Kā HK "Venta 2002" valdes loceklis gadiem 
esmu norādījis un OC neizdarībām, kuras agri vai vēlu 
novedīs pie zaudējumiem, diemžēl dzirdīgu ausu vietā 
esam izjutuši vienaldzību un pat pretdarbību. Bija laiks, 
kad neviens cits kā OC amatpersonas, ir vajājušas mūsu 
audzēkņus un trenerus, proti, klubam ir likts maksāt par 
pilsētniekiem bezmaksas pieejamās publiskās infrastruk-
tūras izmantošanu, un kamēr rēķini nav apmaksāti, tre-
neriem un bērniem ir ticis aizliegts uzturēties tajā. 

Par ledus halles “ekspluatāciju” vispār varētu grāmatu 
sarakstīt. Lai taupītu elektroenerģiju un izvairītos no elek-
trības drošinātāju “izsišanas”, OC nevis nomaina lampas 
uz ekonomiskajām LED lampām, bet vienkārši demontē 
prožektorus. Šoruden, pirms Latvijas U-20 izlases spēlēm, 
saskaitījām, ka ledus hallē trūkst vai nedeg turpat cetur-
tā daļa prožektoru. Sportistu ģērbtuves – pilnīgs “akmens 
laikmets”. Dānijas un Austrijas U-20 izlasēm tika iedalītas 
ģērbtuves ar divām dušām uz 25-30 spēlētājiem. Par to, 
ka hallē nav pienācīgs skaits ģērbtuvju, tās nav aprīko-
tas ar telpu masāžām, pienācīgiem sportistu soliem un 
to lielums vairs neatbilst standartiem, vispār nerunāsim. 
Mums, HK "Venta 2002" pārstāvjiem, kauns klausīties, ka 
viesi no Dānijas, Austrijas norāda uz pašsaprotamām lie-
tām, ka NHL speciālisti ir neizpratnē par dīvaino hokeja 
infrastruktūras izvietojumu, proti, mākslīgā ledus laukuma 
(kuru lietderīgi var izmantot tikai hokejisti) atrašanās vietu 
Ventspils kalnā, nevis blakus ledus hallei. Arī fakts, ka hallē 
nav pienācīgas ekipējuma žāvētavas un inventāra nolikta-
vas, nerunā par labu halles apsaimniekotājiem. Šoruden 
Ventspils pilsētas domes finanšu komitejā tika pieņemts 
lēmums iegādāties jaunus šortreka matračus. Kad vaicā-
ju, kur viņi tiks glabāti – loģiska atbilde nesekoja, galve-
nais, apgūt finansējumu. Bet visam pa virsu – vieglatlētikas 
manēžas pulkstenis, kurš vēl joprojām rāda vasaras laiku.

Normāls saimnieks rūpējas par saviem klientiem, gādā, 
lai viņiem būtu vislabākie apstākļi, jo saprot, ka apmieri-
nāts klients spēs ģenerēt līdzekļus saimniekam. Diemžēl 
OC, vismaz ledus halles kontekstā, līdz šim viss ir bijis pre-
tēji – klients ir ticis uztverts kā apgrūtinājums. Rodas priekš-
tats, ka jānotiek pilnīgam kraham, lai atbildīgās amatper-
sonas spētu pieņemt nepieciešamos lēmumus. Piemēram, 
tikai pēc tam, kad HK "Venta2002" atteicās asināt slidas uz 
morāli un fiziski novecojušām iekārtām, OC pēc turpat pus-
gada vilcināšanās mūsdienām atbilstošas iekārtas iegādā-
jās. Cerams, ka šoreiz ledus hallei izdosies tikt nu jau pie 
divām jaunām ledus sagatavošanas mašīnām.

Ņemot vērā apstākli, ka OC ir jauna vadība, HK "Venta 
2002" notikušajā nekādā ziņā nevaino jauno vadību un 
cer, ka pārskatāmā nākotnē ledus halles apstākļi atbildīs 
visu tur attīstīto sporta veidu vajadzībām (sporta veidiem 
atbilstošas pastāvīgās ģērbtuves, noliktavas – arī priekš 
šortreka matračiem, jaunas ledus mašīnas un to noviet-
nes, apgaismojums un citas pašsaprotamas lietas). 

Nobeigumā vēlos piebilst, ka uzcelt būvi ir pats vieglā-
kais. Daudz grūtāk šīs būves ir pareizi ekspluatēt un nodro-
šināt to piepildīšanu ar atbilstošu saturu. Tieši būvju pareiza 
ekspluatācija un to saturiskā nodrošināšana ir mūsu pilsē-
tas “Ahilleja papēdis”. Ir skumji klausīties, ka mūsu pilsē-
tas vadība vēl joprojām uzskata, ka, piemēram, bērnu un 
jauniešu hokejam piešķirtais atbalsts esot ievērojams. Šo 
atbalstu nekādi nevar saukt par atbalstu bērnu un jaunie-
šu hokejam. Tas drīzāk ir atbalsts OC, jo, piemēram, vado-
šo Latvijas U-18 komandu budžets ir divreiz lielāks par 
Ventspils pašvaldības atbalstu 180 audzēkņiem un sešām 
Ventspils komandām visās vecuma grupās.

P.S. Varam tikai iedomāties, kāds kauns un skandāls 
būtu jāpiedzīvo, ja bēdīgi slavenās ledus sagatavošanas 
mašīnas būtu salūzušas nesen notikušā starptautiskā 
U-20 izlašu turnīra laikā ar Latvijas, Baltkrievijas, Dānijas 
un Austrijas izlašu piedalīšanos. 

Aivis Landmanis
Ventspils pilsētas domes deputāts,
"HK Venta 2002" valdes loceklis

SKUMJIOlimpiskais centrs “Ventspils” ir atvainojies abu komandu spē-
lētājiem un līdzjutējiem par situāciju un darīs visu iespējamo, 
lai turpmāk tāda neatkārtotos,” tā norāda Ledus halles pārval-
dītāji, kas sola arī kompensēt radušos finansiālos zaudējumus.

Kā skaidro jaunais Olimpiskā centra “Ventspils” valdes 
priekšsēdētājs Jurģis Liepājnieks, šī ir pirmā reize 17 gadu 
laikā, kad kaut kas tāds noticis. Viss notikušais esot neveik-
smīga apstākļu sakritība. Nupat tikusi labota jaunākā mašīna, 
taču, saliekot visu iekārtu kopā, tā nestrādājot, tādēļ jāgaida 
speciālisti no Somijas. 

Spēle tika atcelta, vēlāk par to tika lemts arī latvijas Hokeja 
federācijā. Ventspilniekiem draudēja tehniskais zaudējums 
un soda nauda, tomēr pēc atkārtotām sarunām, kurās aktī-
vi iesaistījās arī Olimpiskā centra “Ventspils” jaunā vadība un 
pilsētas Sporta pārvalde, tika panākts, ka spēle notiks, taču 
ventspilniekiem par savu naudu sava mājas spēle jāsarīko 
Daugavpilī. Līdz ar to tas nozīmē, ka Ventspils komandas jau 
tā saspiestajā budžetā jārēķinās ar neparedzētām papildu 
izmaksām, kas nav mazas.

Starp citu, vēlāk ledus tīrāmā mašīna atkal bija darba kārtī-
bā un sagatavoja ledu, lai vakarā varētu notikt Ventspils atklā-
tā hokeja čempionāta spēle. Kā trāpīgi norāda A.Landmanis, 
bail pat iedomāties, kāds starptautiska mēroga kauns būtu 
jāpiedzīvo, ja šāds negadījums būtu noticis nesen Ventspilī 
notikušajā U-20 vecuma izlašu turnīrā... 

lai savlaicīgi varam iepazīties ar Ventspils pilsētas domes 
komisiju un padomju sēžu materiāliem un tādējādi mērķ-

Ventspils pilsētas dome turpina 
slēpt informāciju no opozīcijas

“V entspils pil-
sētas domes 
23. novem-
bra raksts 

ir kārtējais uzskatāmais 
domes ļaunprātību tur-
pinājums. Kā nu jau 
plaši zināms, lai liegtu 
Apvienotā saraksta, tas 
ir, opozīcijas deputātiem 
pilnvērtīgas iespējas pie-
dalīties pilsētas procesos, 
tajā skaitā piekļuvi infor-
mācijai, Ventspils pilsētas 
domes vadība, izmantojot 
pozīcijas pārspēku, gļēvu-
līgi un prettiesiski domes 
komisijās un  padomēs 
neiekļāva opozīcijas 
deputātus – Aivi un Ivaru 
Landmaņus, arī mani, 
Ģirtu Valdi Kristovski. Tas  
bija veids, kādā pozīcija 
varēja mūs daļēji izolēt  
no domes darba procesa. 
Taču izrādījies, ka ar to ir 
par maz! Tagad dome savā 
nožēlojamajā 23.novem-
bra rakstā ciniski norāda 
ka mums, Ventspils pil-
sētas domes deputātiem, 
nav tiesību iegūt informā-
ciju un saņemt dokumen-
tus, kas tiek skatīti domē, 
tās komisijās un pado-
mēs, jo mēs, opozīcijas 
deputāti, lūk, neesot šo 
domes institūciju locek-
ļi! Nav šaubu, ka tā ir ne 
tikai absurda, antidemo-

tiecīgi lemt par mūsu dalību ikvienā no Ventspils pilsē-
tas domes komisiju un padomju sēdēm, kurās, saskaņā ar 
deputāta pienākumu izpildi, mums ir lietderīgi piedalīties,” 
teikts deputātu iesniegumā. Tāpat uzsvērts, ka bez savlaicī-
gas piekļuves viņu dalības produktivitāte domes komisiju un 
padomju sēdēs ievērojami mazinās. 

Opozīcijas deputāti prasa piekļuvi dokumentiem, kuri ir 
brīvi pieejami kā minētajās komisijās un padomēs strādājo-
šajiem deputātiem, tā arī to locekļiem bez deputāta statusa. 
Piekļuve sistēmai nav šķērslis arī kāda domes ekonomikas 
un budžeta komisijas locekļa (bez deputāta statusa) kādrei-
zējā darbība Valsts drošības komitejas Ventspils nodaļā.  Taču 
visi nopietnie pilsētas dzīvi skarošie jautājumi tiek lemti tieši 
šajās komisijās, nevis domes pastāvīgajās komitejās, kurās, 
pakļaujoties likuma prasībām, darbojas visi domē ievēlētie 
deputāti.

Par to, ka komisijās apspriežamie jautājumi varētu būt visai 
sensitīvi un plašākai sabiedrībai labāk neizgaismojami, lieci-
na jau 9.novembra Ventspils pilsētas domes ekonomikas un 
budžeta komisijas sēde, kurā tika skatīts jautājums par iespē-
jamo SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils” funkciju pārdali un 
jaunas biedrības “Ventspils olimpiskā vienība” dibināšanu, 
kura ļautu izvairīties no Uzņēmuma ienākuma nodokļa mak-
sāšanas. Lai arī  likuma par deputāta statusu 6.panta otra-
jā daļā noteikts, ka deputāts ar padomdevēja tiesībām var 
piedalīties arī to domes institūciju darbā, kuru sastāvā viņš 
nav ievēlēts, par šādām sēdēm opozīcijas deputātiem izdo-
das uzzināt galvenokārt nejauši, bet tajās skatīto dokumentu 
kopiju iegūšana līdzinās neiespējamai misijai, nevis normā-
lam pašvaldības darbam.

Par to, ka informācijas iegūšanā opozīcijas deputātiem 
arī turpmāk, visticamāk, būs problēmas, liek domāt Ābeles 
kunga parakstītajā atbildē norādītais, ka iepriekš minētā liku-
ma norma deputātam vēl nerada tiesības iegūt informāciju  un 
neregulē kārtību, kādā deputātam ir tiesības saņemt šajās insti-
tūcijās skatītos dokumentus. Pašvaldībai esot pienākums ievē-
rot Informācijas atklātības likuma normas. "Ventspilnieks.lv"  
pat ļoti rūpīgi pārlasot šo likumu, nekur nerada normu, ka 
opozīcijas deputātiem nav tiesību uzzināt informāciju, ar 
kādu brīvi operē pozīcijas deputāti un citi komisijās  iecel-
tie pilsoņi. Būtībā aiz atbildē citētajiem likuma pantiem un 
citiem dokumentiem slēpjas norāde, ka opozīcija tiks tikai 
pie tās informācijas, kurus Ventspilī valdošā partija uzskatīs 
par iespējamu viņiem sniegt. Kā noprotams, LR Augstākās 
tiesas Administratīvo lietu departamenta atzinums, ka “Ja 
pašvaldības domes deputātam ir tiesības saņemt informāci-
ju no pašvaldības iestādēm un kapitālsabiedrībām, tad vēl jo 
vairāk šādas tiesības viņam ir attiecībā uz pašas domes rīcībā 
esošo informāciju,” Ventspils pilsētas domes izpilddirektoram 
nešķiet saistošs. Tas liek uzdot jautājumu – kas gan vienas 
Latvijas pilsētas pašvaldībai ir tik slēpjams, par ko šīs pilsētas 
iedzīvotāji ar opozīcijas deputātu starpniecību nekādā gadīju-
mā nedrīkst uzzināt?  

Ģirts Valdis 
Kristovskis
Ventspils pilsētas 
domes deputāts

krātiska un prettiesiska 
Ventspils pilsētas domes 
rīcība, bet arī šī režīma 
vājuma pazīme. Stipri un 
godprātīgi ļaudis tā nerī-
kojas. Tiesiski un taisnī-
gi pārvaldītas pilsētas 
vadībai nav nekā slēpja-
ma ne no sabiedrības, ne 
arī  no opozīcijas spēkiem. 
Turpretim politiskā mazā-
kuma līdzdalības iespēju, 
opozīcijas aktivitāšu iero-
bežošana ir nekas cits kā 
liecība par antidemokrā-
tisku pārvaldi, kuru sagrā-
bis autoritārs, smagos 
noziegumos apsūdzēts, 
neleģitīms vadītājs Aivars 
Lembergs, ar atbilstošu 
kriminālu domāšanu un 
attieksmi pret sabiedrību, 
kura iegribām diemžēl 
pakļaujas Ventspils pilsē-
tas domes birokrātiskais 
aparāts.”  
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KOHA: LEPNA, KA ESMU LATVIETE!
Svara kategorijā līdz 58 kg Kohai veiksmīgi 

bija visi trīs mēģinājumi, smagākajā no tiem 
paceļot 101 kilogramu, kas ir jauns sportis-
tes rekords. Savukārt grūšanā Latvijas pārstā-
ve tika galā ar 121 kg smagu stieni, turklāt 
arī šajā disciplīnā viņa sekmīgi veica visus 
trīs mēģinājumus. Raušanā Koha tika arī 
pie mazās bronzas medaļas, kamēr grūšanā 
viņai piektais rezultāts.

“Esmu laimīgāka nekā jebkad agrāk! Arī 
mani atbalstītāji ir laimīgi. Esmu lepna, ka 
esmu latviete, ka varu padarīt Latviju sla-
venu. Esmu laimīga par savu sasniegumu. 
Nevaru izteikt visas emocijas, jūtos tik sajūs-
mināta un joprojām domāju, ko es esmu 
paveikusi. Pieredze ir neaprakstāma, tā paliks 
manā prātā vienmēr. Mana pirmā medaļa 
pasaules čempionātā dod motivāciju strādāt 

Ventspils sporta lepnumi Koha un Plēsnieks žilbina pasauli

Mēģinājumi kārtējo reizi paildzināt tiesvedības procesu ir beigušies, jo Rīgas apgabaltiesa ir nolēmusi noraidīt visus smagos no-
ziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga un viņa aizstāvības iebildumus un lūgumus, nosakot nākamā gada februāra sākumā sākt 
tiesas debates apjomīgajā A.Lemberga krimināllietā. Daudzu ieskatā tas ir svarīgs solis, un liecina par tuvojošos krimināllietas 
iztiesāšanas noslēgumu. 

Līdz ar Adventes laiku jau turpat 20 gadus Ventspils pilsētā sumina tās naktsmītnes 
un ēdināšanas uzņēmumus, kurus paši ventspilnieki, pilsētas viesi un profesionāla 
žūrija atzinusi par labākajiem aizvadītajā gadā. Lai arī Ventspils pilsētā, salīdzinā-
jumā ar citām lielpilsētām, joprojām ir salīdzinoši mazāks ieturēšanās vietu skaits, 
tomēr ar katru gadu durvis ver arvien jaunas vietas un līdz ar to arī aug konkurence.

Centieni vēl “pastiept gumiju” vairāk neizdevās

P 
ēdējā krimināllietas izskatīšanas tie-
sas sēdē Rīgas apgabaltiesa noraidī-
ja praktiski visus A.Lemberga aizstā-
vības izteiktos lūgumus (vienīgais 
izņēmums – A.Lemberga dēla Anrija 

Lemberga lūgums pievienot lietas materiā-
liem viņa bankas konta izdrukas no 2005. 
gada vasaras). Tiesa lēma pāriet pie deba-
tēm. Dienu iepriekš tiesas sēdē krimināllietā 
apsūdzētie un viņu aizstāvji atkārtoti centās 
panākt procesa novilcināšanu, lūdzot tiesu vēl 
nesākt tiesas debates, jo vēlas atkārtoti izvai-
cāt vairākus lieciniekus. Turklāt A.Lembergam 
vēl esot arī nepieciešams laiks, lai «pilnvērtī-
gi pabeigtu sniegt liecības par viņam inkrimi-
nētajiem noziegumiem». Turklāt tiesas sēdes 
gaitā visu apsūdzēto advokāti norādīja uz vai-
rākām, viņuprāt, būtiskām nepilnībām tiesas 

izmeklēšanas gaitā. 
Prokuratūras pārstāvji, atbildot uz apsūdzē-

to aizstāvju izteiktajiem lūgumiem un vie-
dokļiem, norādīja: tas liecina tikai par vienu, 
proti, tiesai tiek lūgts atcelt visa procesa 
laikā pieņemtos apsūdzētajiem nepatīkamos 
tiesas lēmumus. To labi saprata arī tiesne-
ši, “aizbāžot” muti gan apsūdzētajiem, gan 
viņu aizstāvībai un liekot sākt gatavot mājas 
darbu nākamā gada sākumā gaidāmajām 
tiesas debatēm.

A. Lembergs gan nerimās, paužot, ka tiesa 
nav ievērojusi tiesību pamatprincipus, neļau-
jot viņam sniegt liecības par izvirzītajām 
apsūdzības epizodēm, turklāt tiesa likusi 
viņam pierādīt savu nevainīgumu, tādējādi 
pārkāpjot nevainīguma prezumpciju. Smagos 
noziegumos apsūdzētais tiesas procesā 

saskata tikai vienīgi nelikumības un pārkā-
pumus pret viņu, paužot izbrīnu par tiesas 
izmeklēšanas pēkšņu izbeigšanu, neizskatot 
visus viņa pieteiktos lūgumus.

Faktiski apsūdzētais, apsūdzības uzturētā-
ja ieskatā, kam tiesa arī piekrita, pieņemot 
vairākus lēmumus, A.Lembergs novilcina šo 
procesu, mēģina attālināt pēc iespējas sprie-
duma pieņemšanu, pauda prokurors Juris 
Juriss. Tiesa jau vairākas reizes piemērojusi 
A.Lembergam naudas sodu 350 eiro apmē-
rā par klaju izvairīšanos liecināt pēc būtības, 
tādēļ centusies paātrināt viņa liecības snieg-
šanu. Dīvaini šķiet tas, ka arī pats A.Lembergs 
piekrīt, ka iztiesāšana virzās pārāk lēni, taču 
savu vainu tur nesaskata un liedzas, ka apzi-
nāti novilcinātu procesu.

Tiesas debates sāksies 5. februārī. Tas ir 

viens no noslēdzošajiem posmiem lietas 
izskatīšanas procesā, kas ilgst jau gandrīz 
desmit gadus. Tiesas debatēs pirmais runu 
saka prokurors, pēc tam vārds tiek dots citu-
šajam un tad – apsūdzētajam vai viņa aiz-
stāvim. Prokuroram jāmotivē savs viedok-
lis par apsūdzētā vainu, kā arī jāizsakās par 
apsūdzētajam piemērojamā soda mēru. Kad 
prokurora runa ir galā, katram tiesas dalīb-
niekam ir tiesības uz vienu repliku par runu 
saturu. Pēc tiesas debašu pabeigšanas tiesa 
uzaicina apsūdzēto teikt pēdējo vārdu.

To, ka apsūdzēto puse centīsies meklēt risi-
nājumu procesa paildzināšanai, nav šaubu, 
jo ir kāds būtisks apstāklis: ja tiesas deba-
tēs tiek sniegtas ziņas par jauniem svarīgiem 
apstākļiem vai atsauces uz tiesas sēdē nepār-
baudītiem pierādījumiem, tiesa var pieņemt 
lēmumu par tiesas izmeklēšanas atsākšanu. 
Pēc atsāktās tiesas izmeklēšanas pabeigša-
nas debates atsāksies no jauna, dodot pēdē-
jo vārdu apsūdzētajam. Pēc tam gan tiesa 
sagatavo spriedumu un to nolasa. 

 turpinājums no 1. lpp. vēl smagāk, augt un augt vēl stiprākai! Un 
ticu, ka varu to paveikt kopā ar savu koman-
du, ģimeni un manu valsti Latviju!” pēc star-
ta savā “Instagram” kontā (starp citu, viņai 
ir 33 000 sekotāju!) rakstīja ventspilniece, 
kura šogad trešo gadu pēc kārtas triumfē-
ja Eiropas junioru čempionātā. Kohai ir ļoti 
daudz medaļu jaunatnes un junioru vecu-
mā, šogad viņa otro reizi tika pie godalgas 
arī Eiropas čempionātā pieaugušajiem, kur 
aprīlī izcīnīja sudrabu, pievienojot to pērn 
gūtajai bronzai. Ventspilniece pērn bija cetur-
tā Rio olimpiskajās spēlēs. Viņa nupat arī 
izvirzīta Latvijas Gada balvai sportā kā labā-
kā sportiste.

PLĒSNIEKS PRIECĪGS,  
KA TIKA PIE MEDAĻĀM

Tikmēr ar divkāršu olimpisko pieredzi 
bagātais Plēsnieks, kurš iepriekš pasaules 
čempionātā tika pie bronzas godalgas, svara 
kategorijā līdz 105 kg šoreiz raušanā tika galā 

ar 180 kg smagu svara stieni, kas bija cetur-
tais labākais rezultāts. Grūšanā viņš pacēla 
222 kg un summā sakrāja 402 kg. Kopumā 
Plēsnieka rēķinā divas sudraba medaļas – 
summā un par otro vietu grūšanā. Ja būtu 
izdevušies visi mēģinājumi, kas zina, varbūt 
latvietim būtu bijis pa spēkam arī zelts, jo līdz 
uzvarai pietrūka divi kilogrami.

Jāatzīmē, ka Plēsnieks kopš Rio olimpis-
kajām spēlēm nebija startējis nozīmīgāka-
jās sacensībās, jo atlaba pēc nopietnas pleca 
operācijas un maksimālas pūles veltīja, lai 
sagatavotos pasaules čempionātam ASV. Tas 
pilnībā ataisnojās. “Esmu priecīgs, ka tiku pie 
medaļām. Sākums bija bēdīgs. Pirmais mēģi-
nājums raušanā neizdevās. Varu to norakstīt 
uz psiholoģisku stāvokli, jo pēc operācijas ir 
grūti saņemties pirmajās atbildīgajās sacen-
sībās. Ar treneru palīdzību un taktiku kopā 
mums viss izdevās,” pēc sacensībām pauda 
Plēsnieks. “Gribu pateikties savai komandai, 
trenerim. Paldies visiem ārstiem, olimpiska-

jai vienībai, Ventspilij. Visiem, kas ar mani 
kopā ir strādājuši un pielikuši roku medaļu 
sasniegšanā.”

Jāatzīmē, ka abi sportisti – Koha un 
Plēsnieks – nupat ir oficiāli apstiprināti 
Latvijas Olimpiskās vienības galvenajā jeb 
A sarakstā, kurā sportisti saņem visaugstā-
ko atbalstu no valsts finansiāli un ne tikai, 
tā pilnvērtīgi nodrošinot treniņprocesu un 
trenerus.

Nobeigumā vēl viens būtisks fakts, kas lie-
cina, ka šobrīd komandā strādā jau trīs svar-
cēlāju paaudzes. Savulaik 2007. gadā par 
pasaules čempionu svarā virs 105 kg kļuva 
Viktors Ščerbatihs, kā arī viņš trīs reizes kļuva 
par bronzas medaļas ieguvēju. Ščerbatihs 
2004. gadā Atēnās izcīnīja olimpisko vice-
čempionu titulu, bet 2008. gadā Pekinā iegu-
va bronzu. Pašlaik Ščerbatihs ir sava bijušā 
trenera Eduarda Andruškeviča palīgs un kopī-
giem spēkiem trenē abus Ventspils sporta 
lepnumus Kohu un Plēsnieku. 

Triumfē “Rātsgalds” 
un “Jūras brīze”

A 
pliecinājums tam, ka jauni tir-
gus dalībnieki cenšas piedā-
vāt un arī pārsteigt ar ko vēl 
Ventspilī nebijušu un neredzē-
tu, tāpat arī ar arvien augstā-

kas klases piedāvājumu un izsmalcinātību, 
ir šī gada rezultāti labāko restorānu vērtē-
jumā. Šogad līdz ar tūrisma sezonas sāku-
mu Rātslaukumā ēkā, kura pēc daudziem 
gadiem nolaidībā nu ir krāšņi atdzimu-
si, durvis vēra restorāns “Rātsgalds”. Tam 
ir mājīgs un patīkams interjers, tās virtuvi 
augsti novērtējuši arī paši ventspilnieki. Arī 
žūrijas vērtējumā “Rātsgalds” saņēma vis-
augstāko novērtējumu.

Aiz “Rātsgalda” turpmākās godalgotās 
vietas ieguva daudzkārtējais uzvarētājs 
“Skroderkrogs”, kas bija nepārspēts četras 
reizes pēdējo piecu gadu laikā, arī pērn. 
Trešajā vietā šoreiz restorāns “Zītari”.

Kafejnīcu grupā nepārspēta palika 
“Jūras brīze”. Šoreiz otrajā vietā jaunais 
“Burgerbārs”, bet trešajā vietā tradicionālā 
nacionālā virtuve “Ukraina”, kas pērn 

konkursā uzvarēja. Ātrās ēdināšanas 
uzņēmumu grupā triumfēja kafejnīca 
“Jaunpilsēta”, seko autoostā strādājošā 
diennakts ēdnīca-kafejnīca “Latta” un 
bistro “Akvārijs”. Kafetēriju grupā pirmoreiz 
uzvarēja konditoreja “Kārumnieks”, aiz tā 
palika “Mūsmājas” un “Bitīte”.

Konkursa dalībnieki otro reizi tika 
vērtēti arī nominācijā “Mazulim draudzīgs 
pakalpojums”, kurā visaugstākos vērtējumus 
saņēma populārā kafejnīca “Windau coffee”, 
kas gan palika bez balvām lielajās kategorijās 
(arī stilīgais “Ostas 23”). Tiesa, šī iestāde tika 
atzīta arī par internetā aktīvāko ēdināšanas 
uzņēmumu.

Pašu apmeklētāju vērtējumā labāko 
iestādījumu rangs gan atšķiras no 
profesionāļu vērtējuma: “Skroderkrogs”, 
“Jūras brīze”, “Latta” un “Bitīte”.

“Jūras brīzei” vēl kāda balva – tā atzīta 
par aizvadītā gada labāko viesnīcu Ventspilī. 
Tā sīvā cīņā pārspēja iepriekšējos gados 
neapšaubāmās līderes un galvenās 
balvas ieguvējas – viesnīcu “Raibie logi” 

un Olimpiskā centra “Ventspils” viesnīcu. 
Viesnīca “Jūras brīze” pēdējos gadus allaž 
palika godalgotajā trešajā vietā, kamēr ik pa 
pāris gadiem galvenās balvas ieguva “Raibie 
logi” un OC “Ventspils” viesnīca, kas bija 
labākā pēdējos divus gadus.

Viesu namu konkurencē uzvarēja 
“Marbella”, kas agrāk bija pazīstams kā 
“Karlīnes nams”. Seko “Veldzes nams” un 
viesu nams “Zītari”. “Namelis”, kas atrodas 
Pārventā, atzīts par labāko brīvdienu māju 
nominācijā, pārspējot brīvdienu māju “Jūra” 
un “Pliederi”. Apartamentu konkurencē 
līderu trio ir sekojošs: “40 Saules”, “Ventspils 
Rātslaukuma apartamenti” un “Amrai”. 
Hosteļu un jauniešu naktsmītņu vērtējumā 
par labāko atzīta Ventspils Augstskolas tūristu 

viesnīca, pārspējot dienesta viesnīcu “Venta” 
un “Strādnieku viesnīcu”.

Pēc ekspertu komisijas ierosinājuma, žūrijas 
komisija nolēma piešķirt pateicības rakstus 
vairākām naktsmītnēm īpašās – konkursa 
nolikumā neiekļautās – nominācijās: Ventspils 
Piejūras kempingam par velosipēdistiem 
draudzīgāko naktsmītni, viesu namam 
“Vasarnīcu 17” par veiksmīgāko izmitināšanas 
uzņēmumu debiju un naktsmītnei privātmājā 
“Bērzi” par veiksmīgāko un personīgāko 
komunikāciju ar viesiem.

“Ventspilnieks.lv” lasītāj, pastāsti mums 
par savām pārdomām, pieredzi un vērtējumu 
ēdināšanas un naktsmītņu pakalpojumu 
jomā mūsu pilsētā! Raksti mums: redakcija@
ventspilnieks.lv! 
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Izsludina valsts budžetu
Valsts prezidents Raimonds Vējonis izslu-
dinājis likumu par valsts budžetu 2018. 
gadam un tā pavadošos likumus. Līdz 
ar to ir apstiprināts valsts budžets, kurā 
ieņēmumos paredzēti 8,753 mljr. eiro, 
izdevumos – 8,954 mljr. eiro. Deficīts plā-
nots 1% apmērā no valsts iekšzemes 
kopprodukta. Lielākais finansējuma pie-
augums 235 mlj. eiro paredzēts veselī-
bas nozarei, aizsardzības joma papildus 
saņems 126,8 mlj. eiro.

Atbalsta pāreju uz mācībām 
latviešu valodā
Valdība konceptuāli atbalstījusi pāreju uz 
mācībām valsts valodā vispārējās izglītī-
bas iestādēs. Pēc tam būs jāpieņem gro-
zījumi likumos, kas ļaus šo ieceri īstenot. 
Paredzēts, ka pirmsskolās jeb bērnudār-
zos mācības notiktu bilingvāli. No 1. līdz 
6. klasei būtu nodrošināti trīs bilingvālās 
izglītības modeļi. No 7. līdz 9. klasei 80% 
mācību procesa notiktu latviski. Tikmēr 
vidusskolā skolēni mācītos tikai latviski.

Ģimenes ārsti pārtrauc 
streiku
Latvijas Ģimenes ārstu asociācija pār-
traukusi jūlijā uzsākto streiku, taču ārsti 
gatavi to atsākt 2018. gadā, ja valdība 
nepildīs streika prasības, kopumā biedrī-
ba izvirzījusi Nacionālajam veselības die-
nestam piecus prasību punktus.

Aicina neklusēt par 
vardarbību
Katrs trešais Latvijas iedzīvotājs pazīst vai 
zina kādu ģimeni, kurā notiek vardarbī-
ba, secināts Labklājības ministrijas pētīju-
mā. Lai arī Latvijas likumdošanā pēdējos 
gados veikta virkne izmaiņu, kam jāpa-
līdz izskaust vardarbību ģimenē, šādu 
noziegumu īpatsvars joprojām ir augsts. 
Un bieži par to arī nemaz neuzzina – noti-
kušais paliek ģimenē. Liela daļa cilvēku 
uzskata, ka vardarbība ir ģimenes problē-
ma un ģimene pati ar to tiks galā.

Apmaksās aknu 
pārstādīšanu
No nākamā gada valsts sāks Latvijā 
apmaksāt aknu transplantāciju un ope-
rācijas veiks P.Stradiņa slimnīcā Rīgā. 
Finansējums būs septiņām aknu trans-
plantācijas operācijām. Pašlaik trans-
plantācija nepieciešama aptuveni 20-30 
cilvēkiem.

Mazāk ministru, lielākas 
algas ierēdņiem
Mazāk ministru, bet ministriju vietā – 
nepolitiski sekretariāti un valsts ierēd-
ņiem lielāks atalgojums. Šādu redzēju-
mu par gatavošanos Saeimas vēlēšanām 
savā vēlēšanu programmā raksta partija 
“KPV LV”. Partija apņēmusies ievērojami 
reformēt izglītības nozari, skolas un bēr-
nudārzus nododot valsts pārziņā, kā arī 
ievērojami samazināt augstskolu skaitu. 
KPV arī izvirza mērķi līdz 2050.gadam 
Latvijas iedzīvotāju skaitu palielināt līdz 
2,5 miljoniem.

Saeimai būs jāskata 
kopdzīves likums
Portālā “Manabalss.lv” par iniciatīvu “Par 
Kopdzīves likuma pieņemšanu Latvijā” 
savākti 10 000 parakstu, kas nepiecie-
šami, lai to iesniegtu skatīšanai Saeimā. 
Tas paredz iespēju nelaulātiem pāriem 
pie notāra reģistrēt savu kopdzīvi, kas 
nodrošinās atbilstošas tiesības. Papildus 
tam iniciatīvā iestrādāts mehānisms, kas 
paredz arī faktiskā kopdzīvē dzīvojošu 
pāru tiesības uz valsts aizsardzību.

LATVIJĀ

radošajā mūžā pievērsusies. Bez sākotnēji 
minētajiem tā ir arī publicistika, tulkojumi no 
vairākām valodām, dokumentāli apraksti un 
pat humoreskas (tanī skaitā tāmnieku izloks-
nē), kuras viņa gan mēdza parakstīt ar psei-
donīmu. Tāpat kā savu pirmo dzejoli “Jūra, tu 
šovakar veca un gudra”, kas 1975. gadā ar 
Astras Egles vārdu publicēts Padomju Ventā. 

“Valoda ir mans darbarīks, ierocis un bru-
ņas. Uzskatu, ka ar to rīkojos pietiekami pro-
fesionāli un radoši, pat vienu otru pašizgud-
rotu jaunvārdu savos darbos esmu sākusi lie-
tot. Nav problēmu ar īstajiem vārdiem pie-
pildīt jebkura žanra jebkuru sižetu. Problēma 
ir atrast tēmu, kas  vienlaikus būtu  aktuā-
la tagad un mūžīgi. Apkārt lidinās tik daudz 
viendienīšu krāšņās konjunktūras spalvās, ka 
uz īsto nomērķēt un trāpīt nebūt nav  viegli. 
Vienlaikus jāapsver, vai mūsdienās cilvēkam 
ir laiks un griba iedziļināties kaut svarīgās 
un vajadzīgās, bet psiholoģiski un emocio-
nāli smagās tēmās. Varbūt atslodzei prasās 
kas vieglāks, jautrāks un ikdienišķāks. Bet 
jebkurā gadījumā – lai autoram pašam būtu 
prieks rakstīt. 

Man tādu pilno lozi gadījās izvilkt, ķero-
ties pie dāmu detektīva “Manā pasaulē mīl”. 
Sižets atnāca it kā pats no sevis, rakstīšanas 
process bija pārpilns pozitīva adrenalīna, tā 
ka pirksti uz klaviatūras netika līdzi galvai, 
kur personāži burtiski “uzkurbulēja” viens 
otru. Tā ir pagaidām mana vienīgā grāma-
ta, kura uzrakstījās septiņās nedēļās, pārē-
jās tapinātas gadiem. Kaut gan – ko nozīmē 
gadiem? Tik daudz parasti aizņem materiālu 
vākšanas un rakstīšanas process. Bet, pie-
mēram, nodoms uzrakstīt bērnu detektīvu 
manī mīt varbūt jau gadus desmit un jop-
rojām nevaru pateikt, cik ilgi vēl to vaja-
dzēs iznēsāt. Gaidu, kad dzims īstais sižets, 
jo rakstīt bērniem ir milzīga atbildība. Kas 
zin, varbūt ideja uzmirdzēs jau rīt, varbūt 
kaut kad. Bet noteikti būs, to es visā savā 
savā neprognozējamībā varu apgalvot pilnīgi 
droši,” Laimdota izskatās kā pati nopietnība. 

Tikai nezinātājam šķiet, ka romānu rak-
stīšana līdzinās plānā galdiņa urbšanai. 
Laimdota sakās pie datora pavadām pat 
sešas stundas no vietas, neskaitot darbu arhī-
vos un cilvēku intervēšanu, pētniecisko darbu 
tapšanas gaitā, kā tas nesen bijis, rakstot par 
Zlēkām. Vai tādos brīžos prasās pēc dopinga 
un atslodzes? Rakstniece attrauc, ka paras-
ti nogurumu atvaira pats rakstīšanas- radī-
šanas process. Ja nu tomēr prasās atpūtināt 
nervus un acis, noder krūze ļoti labas kafi-
jas, gabaliņš ļoti labas šokolādes un lāsīte 
izcili laba konjaka. Kā zināms, laba daudz un 
bieži nevajag, tāpēc atkarība neveidojas, ir 
tikai emocionālas pātagas efekts, rakstnie-

ce nosmaida, cerot, ka šo vājību sabiedrība 
viņai jau piedevusi. Daudz ilglaicīgāku atslo-
dzi Laimdotai piedāvā adīšana, un viņa pati 
brīnās, kā rokdarbniekos ierakstījusies, jo 
vēl pirms desmit gadiem par to pat iedomā-
ties nav varējusi. “Kaut kad jaunībā uzmar-
goju zeķu pāri, kas izskatījās pēc strīpainām 
kulēm. Jēdzīgi adīt iemācījos, urbjoties rok-
darbu grāmatās, un pa šiem gadiem esmu 
apadījusi ne tikai sevi, bet arī ģimeni un 
draugus,” jūtami lepojas rakstniece, novēr-
tējot iespēju vienlaicīgi ar adatu ņirbināšanu 
domāt par rakstu darbiem vai skatīties televī-
zijas raidījumus. Nākamā atslodzes pakāpe ir 
ārvalstu ceļojumi, kuru laikā ar pasaules pie-
redzi tiek uzlādētas emociju baterijas. 

DZĪVE IR NEIZSMEĻAMA
Vai profesionālam rakstniekam nedraud 

atkārtošanās, jo grāmatā katrs autors ieliek 
daļu no sevis, un  šis resurss nav neiz-
smeļams? Toties neizsmeļama ir dzīve, tikai 
jāgrib un jāprot tai pieslēgt un uzpildīt savus 
iespaidu akumulatorus, pieredzē diktētu atbil-

di atrod rakstniece. Viņa stāsta, ka turēt roku 
uz aktualitāšu pulsa pirmām kārtām palīdz 
seno draugu pulciņš, kuri iepazīti Atmodas 
gados, kopīgi darbojoties Vides aizsardzības 
klubā un iestājoties par Latvijas neatkarību.

“Tas bija visskaistākais laiks manā dzīvē, ko 
varbūt attāli var salīdzināt tikai ar bērna pie-
dzimšanas laimi un pašas uzrakstītās grāma-
tas iznākšanas gandarījumu.  To dienu sajū-
tas ir nedziestošas un tā laika domubiedri 
neaizstājami. Bija kopīga sajūta – mēs varam 
visu, mums ne no kā nav bail, mums ir laime 
vārdos izteikt to, ko domā tauta. Tādas izjūtas 
var piedzīvot tikai vienu reizi mūžā, un visu 
turpmāko dzīvi varam būt pateicīgi tautai, 
kas toreiz spēja saņemties lielajām pārmai-
ņām,” Laimdotai reizēm ir skumji, cik ātri šo 
vienotības un pacēluma gaisotni daudzi aiz-
mirsuši, iegrimstot vai nu cīņā ar trūkumu vai 
kaujoties par vēl treknāku kumosu pie valsts 
bagātību bļodas. Katrā ziņā rakstniekam pār-
maiņu laikos nav garlaicīgi, bet arī vēlāk 
sadzīves un politikas ūdeņi slēpj daudz pār-
steigumu. Tikai tos grūtāk saskatīt. 

Pie dzīves neizsmeļamā avota

1993. gads. Ciemos pie Laimdotas bijušais novadnieks, ASV dzīvojošais rakstnieks Kārlis  
Zvejnieks (Kuraž Krišs).

Atmodas laika sajūtas ir nedziestošas 
un tā laika domubiedri neaizstājami. 
Bija kopīga sajūta – mēs varam visu, 
mums ne no kā nav bail, mums ir 
laime vārdos izteikt to, ko domā tauta.

Barikāžu atceres pasākums Rīgā,1993. gads. Laimdota kopā ar bijušajiem barikāžu dalībniekiem.

Sviriņu ģimenes māja 1943. gadā. Uz tiltiņa 
labajā pusē Laimdotas mamma Mirdza, vidū 
omamma Līna.
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Ar sirds siltumu dāvinot 
Ziemassvētku prieku

S 
vētdien plkst. 17.00 Ventspils baptistu baznīcā jau 
desmito gadu norisināsies kāds īpašs notikums. 
Tas ir labdarības koncerts “No debesīm es atne-
su...”, kura laikā varēs izbaudīt ne vien sirsnīgas 
svētku dziesmas, bet paveikt ko īpašu – dāvāt 

savu sirds siltumu, ziedojot bērniem ar īpašām vajadzī-
bām. Ik gadu baptistu lūgšanu nams šo koncertu laikā ir 
piepildīts ar cilvēkiem tā, ka aizņemtas visas sēdvietas un 
cilvēku puļi arī kājās stāv. 

Labdarības koncerta laikā notiek ziedojumu vākšana 
atbalsta centra ģimenēm un bērniem ar īpašām vajadzībām 
“Cimdiņš” bērniem. Mazi vai lielāki bērni arī paši piedalās 
šajos koncertos, bet īpašs un aizkustinošs ir brīdis, kad bērni 
sagaida koncerta apmeklētājus jau pie ieejas durvīm, dāvā-
jot pašu rokām gatavotas mīļas dāvaniņas, kuras pasniedz 
ikvienam klausītājam.

Kā stāsta labdarības pasākuma rīkotāji, palīdzība ir ļoti 
nepieciešama vairākiem bērniem – īpašiem ārstēšanās vai 
rehabilitācijas kursiem, vingrošanai, masāžām. Ziedojumi 
tiks vākti un nodoti atbalsta centram “Cimdiņš”. Centrs gadu 
gaitā ir izaudzis no maza līdz jau apjomīgam palīdzības 
punktam, bez tā vairs nav iedomājama Ventspils pilsēta. Tā 
speciālisti vislabāk zina un varēs novērtēt, kuram bērniņam 
palīdzība nepieciešama vissteidzamāk. Tādu ir daudz.

Bet ko tad dzirdēsim koncertā? Kā ik gadu, ar jau iemī-
ļotām un arī jaunām Ziemassvētku dziesmām priecēs 
Ventspils popgrupas “Jūras akmentiņi” dziedātāji. Pērn gal-
venais viessolists bija Andris Ērglis, šogad – ne mazāk popu-
lārais Normunds Rutulis, kā arī dziedātājas Laura Lauze un 
Katrīna Bindere.

“Ventspilnieks.lv” kultūras cienītājiem iesaka vēl trīs īpa-
šus notikumus. Kopš ceturtdienas teātra namā “Jūras vārti” 
aplūkojama interesanta Kuldīgas fotogrāfa Indara Vētrāja 
personālizstāde klasiskajā melnbaltajā fotogrāfijā, kurā 
prasmīgi tverti ikdienas mirkļi un apkārtējā vide, cilvēki un 
lietas, kam ikdienas steigā paskrienam garām. 

Pirmdienas vakarā vecākus kopā ar bērniem gaida inte-
resanta zīmējumu opera “Dāsnumātika”, kuru plkst. 18.00 
izrādīs “Jūras vārtos”. Zīmējumu teātra uzveduma pama-
tā ir Čārlza Dikensa stāsts “Ziemassvētku dziesma”, kas ir 
par cilvēka spēju kļūt dāsnam. Zīmējumu opera apvieno 
teātra mākslu, mūziku, 
zīmēšanu un laikmetī-
go deju.

Savukārt otrdienas 
vakarā plkst. 19.00 tur-
pat “Jūras vārtos” fan-
tastiskā Rīgas Krievu 
drāmas teātra izrāde 
“Meitene kafejnīcā”. 
Tās idejas un mūzikas 
autors ir pats Maestro 
Raimonds Pauls, tās ir 
viņa muzikālās fantāzi-
jas ar Austras Skujiņas 
skaisto un smeldzīgo 
dzeju. 

Tālajā Gāliņciemā sāktais 
gājiens nu ir sasniedzis 
mērķi – centru vai, citā 
vārdā sakot, „pilset”. Un 
„pilsets” ir vieta, kas vis-
notaļ atšķiras no ciema,  
te mājas stāv cieši cita pie 
citas, un katra ir citādāka.

Tuvojas Ziemassvētku laiks. Vieniem tā ir klusa 
svētku sagaidīšana caur Adventes laika nedēļām, citi 
jau pērk dāvanu kalnus un plāno šīs svētku dienas kā 
izpriecu brīvdienas. Cilvēki ir dažādi, tāpat dažādas 
ir viņu domas par to, kā gaidīt un sagaidīt Ziemas-
svētkus. Un tomēr visskaistākā Ziemassvētku dāvana 
pašam sev ir šajā svētku gaidīšanas laikā kaut reizi 
apstāties, aizmirst par ikdienas skrējieniem un pār-
domāt savus darbus un rīcību aizvadītā gada laikā. 
Vislabākā dāvana līdzcilvēkiem – atvērt savu sirdi 
citiem ar labām domām, vārdiem un darbiem.

Ceļš cauri pilsētai un laikiem VI

K 
ādu „pilset” ierau-
dzīja gāliņciem-
nieks vai kāds cits 
iebraucējs „no 
zemēm” pirms 

vairāk nekā 100 gadiem? 
Vislabāk to parāda patie-
šām unikāla fotogrāfija, 
kuras autors tais senos lai-
kos pavērsis sava fotoapa-
rāta objektīvu virzienā, no 
kurienes mēs tik ilgi nācām. 
Bildes centrā – mazā aleja, 
ko iepriekšējā reizē skatī-
jām no otra gala. No visiem 
zināmā apaļā kioska vēl 
ne vēsts. Siena tirgus (lau-
kuma) vidū ūdens pumpja 
namiņš; nākamās Ganību 
ielas sākumposmu iezīmē 
žogs vesela kvartāla garu-
mā. Vēl nav uzcelts „Ābeļa 
nams”, kur pirmās brīvvalsts 
gados atradās Ventas aptie-
ka, kas turpināja būt aptieka 
visus padomju varas perioda 
gadus. Taču pats aizraujošā-
kais šajā bildē ir labajā pusē 
redzamais nams. Te gan-
drīz jāizberzē acis – sak, vai 
patiesi tā ir tā pati māja, kas 
vēl šobaltdien stāv Kuldīgas 
un Kārļa ielas stūrī? Ar lepnu 
pusapaļu lieveni, ko veido 
uz četrām doriešu stila 
kolonām balstīts balkons?! 
Izkārtnes vēsta, ka tur atra-
dusies „Eebraukschanas 
weeta” un traktieris, citiem 
vārdiem – krogs. Stāsta, ka 
šis smalkais iestādījums bijis 
gan Ventspils, gan no citu-
rienes atnākušu amatnieku 
zeļļu iecienīta „šmorēšanas” 
vietiņa ar varen labu alu, 
desām un kriņģeļiem.

Iespaidīgo lieveni šī māja 
zaudēja pagājušā gadsimta 
20. gados, kad pēc pilsētas 
valdes rīkojuma sākās ielu 
labiekārtošana un līdz ar to 
arī trotuāru iztaisnošana. Par 
bijušo godību šodien atgādi-
na tikai fasāde ar pusapļvei-
da figūru virs ieejas.

Skatoties caur kolonām, 
atklājas, ka attēla uzņemša-
nas laikā vēl nav bijis uzcelts 
arī ventspilniekiem ļoti pazīs-
tamais divstāvu nams, kur vēl 
deviņdesmitajos gados kafi-
jas un kūku cienītājiem durvis 
vēra kafejnīca „Bitīte”. Taču 
redzama daļa nelielas koka 
mājiņas jumta. Tieši tur 19. 
gadsimta pēdējā ceturtdaļā 
pulcējās Ventspils pirmā lat-
viešu organizācija „Latviešu 
grāmatu lasīšanas biedrība”, 
kas vēlāk kļuva par Ventspils 
Latviešu biedrību.

Kā zināms, viens no lat-
viešu biedrību pamatuzde-
vumiem bija tautas izglītoša-
na, bet izglītība visos laikos 
saistīta ar grāmatām. Varbūt 
tā ir tīrā sagadīšanās, bet 
varbūt arī ne, ka divdesmi-

to gadu vidū blakus uzcel-
tajā ēkā telpas sāka nomāt 
Ventspils skolotāju koopera-
tīvs „Gaisma” sava veikala 
vajadzībām. 

Nākamajā attēlā redzam 
„Gaismas” veikala fasādi visā 
godībā – jaunu, svaigi krāso-
tu, ar bagātīgi iekārtotiem 
vitrīnlogiem un eleganti stik-
lotām durvīm. Fotogrāfam 
pozē grāmatnīcas personāls, 
bet par visu, kas veikalā 
nopērkams, informē reklā-
ma. Tolaik Ventspilī bija vēl 
daži rakstāmlietu un grā-
matu veikali, taču „Gaisma” 
kļuva par pašu iecienītāko 
un visvairāk apmeklētāko. 
Padomju okupācijas gados 
skolotāju kooperatīvs, pro-
tams, tika likvidēts; veikals 

– nacionalizēts, tomēr tel-
pas turpināja būt grāmatu 
valstība līdz septiņdesmita-
jiem gadiem, kad grāmatnī-
cu pārcēla uz jaunuzbūvētu 
namu 1. Maija (tagad Jūras) 
ielā, bet veikala vietā iekār-
toja zināmo „Bitīti” – mīlī-
gu pasēdētavu pie plieka-
nas, bet allaž karstas kafijas 
tases, svaigām biezpienmai-
zītēm vai eklēriem, bez tam 
arī siltu patvērumu, draņķīgā 
laikā centra pieturā autobusu 
gaidot...

Pēdējais attēls uzņemts 
pirms gadiem 40–45, lai-
kos, ko tagad saucam par 
padomju iekārtas stagnāci-
jas gadiem. Tolaik tik rakstu-
rīgā un nebeidzamā dzīvokļu 
trūkuma dēļ pilsētas vadī-

ba pieņēma liktenīgo lēmu-
mu iznīcināt seno, savdabīgo 
Kuldīgas ielas apbūvi no 1. 
Maija (Jūras) līdz Raiņa ielai 
un uzcelt bezveidīgo piecstā-
vu monstru, lai pie dzīvok-
ļiem tiktu teju 100 migrantu 
ģimeņu, bet pirmajā stāvā 
izvietot milzum plašo „Bērnu 
pasauli” ar rotaļlietu, apģēr-
bu un apavu nodaļām. 10 
gadu vēlāk šīs nodaļas prak-
tiski nefunkcionēja, jo bērnu 
drēbes un apavi kļuva par 
deficītu. Mūsdienās tur atro-
das daudz dažādu veikalu un 
iestāžu, noformējums atbilst 
laikmeta prasībām, tomēr 
senajos attēlos skatoties, 
nevar neizjust nostalģiju pēc 
tā, ko vairs neatgūt – senās 
Kuldīgas ielas daļas. 

2.

1.

3.
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A U N S
Dzirkstoša enerģija, kas mutuļo un traucas kā kalnu strauts 
– sajutīsi sevī garīgo pacēlumu un vēlmi kaut ko mainīt, 

darīt labāk, vest aiz sevis līdzcilvēkus. Sekmēsies lietišķās darīšanas, 
tikai jābūt uzmanīgam ar dokumentiem, tos pārbaudi vairākkārt, ir 
riski pieļaut kļūdas.

V Ē R S I S
Vislabāk jutīsies kopā ar saviem mīļajiem: otro pusī-
ti, bērniem, radiniekiem. Ģimenē valdīs vienotība, viņi 

atbalstīs tevi un tu viņus. Neplāno sabiedriskās aktivitātes, bet brīvo 
laiku labāk pavadi mierīgā mājas atmosfērā. Svarīgās lietās paļau-
jies uz sevi, visu pārbaudi un neklausies baumās.

D V Ī Ņ I
Darbā daudz pienākumu un jauni plāni. Labs laiks, lai 
parādītu savas spējas, taču pret vilinošiem karjeras piedā-

vājumiem izturies vērtējoši. Mēdz teikt, ka solīts makā nekrīt, tādēļ, 
ja gatavojies mainīt darbu, ievāc informāciju. Brīvdienās prieks no 
kopā būšanas ar ģimeni.

V Ē Z I S
Sirdi sildīs mīlestība un maigas jūtas. Ja tev ir otrā pusīte, 
brīvdienās sarīkojiet jauku pasākumu sev diviem vien. 

Bet ja šobrīd esi brīvs, dzīve var uzdāvāt jauku iepazīšanos. Darba 
nedēļā darāmā būs pilnas rokas, trauksies kā vāvere ritenī, taču var 
rasties jauns, interesants piedāvājums.

L A U V A
Piemērots laiks visdažādākajiem mājas darbiem – brīv-
dienās vari sarīkot ģenerāltīrīšanu, pārkārtot mēbeles, 

nomainīt aizkarus, pārklājus, iegādāties jaunus interjera priekšme-
tus. Visiem mājiniekiem būs prieks. Darbā iespējamas kādas pār-
maiņas, uztver tās mierīgi.

 
J A U N A V A
Daudz uzmanības prasīs mājas dzīve un mīļie radi-
ņi. Iespējams, viņiem vajadzīgs padoms un atbalsts. 

Brīvdienās kopīgās sarunās dzims ne viena vien noderīga ideja. 
Īpašu uzmanību pievērs bērnu vēlmēm. Labs laiks mācībām un 
jaunu profesionālo iemaņu apguvei.

S V A R I
Mājās jāgādā par saskaņu, ja rodas strīdiņi, nogludini 
asumus ar savām diplomāta dotībām. Vari sarīkot nelie-

lu „pasēdēšanu”, ielūdzot ciemos arī labus draugus. Nākamnedēļ 
vajadzētu pievērsties finanšu lietām, piemērots brīdis ienākumu 
pavairošanai, nepalaid garām iespēju.

S K O R P I O N S
Jauni plāni un vēlme paveikt lielas lietas. Atroti piedur-
knes un ķeries klāt! Vispirms gan darbus saplāno un izvērtē 

iespējas, lai nesanāk pārrēķināties. It īpaši uzmanīgam jābūt finanšu 
darīšanās, tām seko līdzi ļoti rūpīgi. Ja rodas pārdomas par sirdslietu 
tēmu, izrunājies ar mīļoto cilvēku.

S T R Ē L N I E K S
Var rasties iespējas iesaistīties jaunos ienesīgos projek-
tos, taču visi nosacījumi un finanšu lietas jāizrunā un 

jānofiksē dokumentos. Brīvdienās apdari pašus nepieciešamākos 
mājas darbus, bet tad dodies ar ģimeni kaut kur izklaidēties – uz 
koncertu vai kādu publisku pasākumu.

  
M E Ž Ā Z I S
Ja aizvadītā darba nedēļa bijusi spraiga, tad brīvdienās 
profesionālās lietas atliec malā. Kā saka – darbs nav 

zaķis... Ir jāatpūšas, jāuzkrāj spēki, jāizvēdina galva. Vari apmeklēt 
kādu pasākumu vai satikties ar draugiem. Labs laiks mācībām un 
jaunu zinību apguvei.

Ū D E N S V Ī R S
Pārdomu laiks. Gada nogale ir kā straujš skrējiens, kas 
prasa daudz spēku, tāpēc sajutīsies mazliet noguris un 

kādā brīdī gribēsies palikt vienatnē, Dari tā – brīvdienās mierīgi 
atpūties un visus darbus atliec malā. Ja iespējams, dodies nelielā 
izbraucienā. Jātur kārtībā naudas lietas.

Z I V I S
Diezgan daudz stresa, un dažādi pienākumi. Neuzņemies 
visu viens, bet sadali mājas darbus starp ģimenes locek-

ļiem. Darba jomā var rasties jauni izaicinājumi un izaugsmes iespē-
jas. Raugies uz finansiālo izdevīgumu. Prieks no tikšanās ar drau-
giem, vari uz viņiem paļauties.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

Domnīca “Certus” ir nākusi klajā ar sensacionālu paziņojumu – ir jāmazina milzīgā plaisa starp Rīgas (Pierīgas) reģiona 
attīstību un pārējiem reģioniem. Šī plaisa tikai palielinoties, kas traucē līdzvērtīgu valsts attīstību. Līdzīgs secinājums 
izdarīts par “plaisas” palielināšanos starp bagātajiem un nabagajiem – tas ir “drauds valsts attīstībai”. Attiecībā uz 
Ventspili, kur bagāto attiecība pret nabagajiem ir pat lielāka nekā citviet, tas varētu nozīmēt, ka “bagātie”, kas ir pie 
varas, tikai pleš platumā “plaisu” – jo visiem taču zināms, ka “pelēkā masa” derīga vien tam, lai rātni soļotu turp, kurp 
vadoņi tos ved... Bet bagātība un pārticība? Tā lai paliek izredzētajiem.
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Divas blondīnes staigā pa mežu 
un meklē eglīti. Staigā, stai-
gā, meklē, meklē, pārgurušas 
apsēžas un saka: «Varbūt tomēr 
bez mantiņām ņemsim?!»

Ja vēlies strādāt un dzīvot Anglijā, 
bet pietrūkst motivācijas, nebē-
dā, paņem hipotekāro kredītu, 
un pats nemaz nepamanīsi, kā 
jau strādāsi un dzīvosi Anglijā!

Skolotāja atnākusi pie skolas direk-
tora:  
- Līdz šim es iztiku ar savu algu, 
bet nu mani bērni uzzināju-
ši, ka citi ēd katru dienu...

Alkohols nepalīdz atrast atbildi. Tas 
tikai palīdz aizmirst jautājumu…

Kopš sāka līt, mans draugs to 
vien dara, kā skatās pa logu! 
Laikam būs jāielaiž viņš iekšā...

Dārgās meitenes! Nedodiet pui-
šiem veltas cerības – neatstājiet 
uz plīts pannu, kurai uzlikts vāks!

Divu draugu saruna:  
- Kā jūties gadu pēc laulībām?  
- Nu tā! Dzert nedrīkst, smēķēt 
nedrīkst...  
- Tu laikam nožēlo? –  
- Nožēlot arī nedrīkst...

Vispār jau Vinnijs Pūks negribē-
ja precēties, bet doma par medus-
mēnesi darīja viņu traku.

Sieva sūdzas vīram par 
dēla uzvedību: 
- Pēdējā laikā viņš kļuvis vien-
kārši neciešams. Runā pretim un 
klausa tikai visādiem idiotiem. Es 
tevi lūdzu, parunā tu ar viņu...

Ceļu policists apstādina automašīnu, 
kas nesas trakā ātrumā.  
- Kur tad skrienat?  
- Uz mājām. Ar draugiem svinējām 
Jaungadu, un es nedaudz aizkavē-
jos. Sieva uztraucas.  
- Bet tagad taču ir maijs!  

- Tāpēc arī steidzos!

49% nelaimes gadījumu notiek pēc 
vārdiem: “Skaties, kā es māku!”  
Pārējie 51% pēc vārdiem: 
“Losis! Skaties, kā vajag!”

Dzērājs iet uz mājām cauri parkam, 
un ieskrien kokā:  
- Atvainojiet!  
Iet tālāk, ieskrien vēl vienā kokā:  
- Piedodiet, es Jūs nepamanīju!  
Tā atkārtojas vairākas reizes. Dzērājs 
apsēžas uz soliņa un pie sevis saka:  
- Pagaidīšu, kamēr tas pūlis izklīdīs...

Sēž divas blusas, skatās zvaigznēs, 
tad viena jautā otrai: “Kā tev liekas, 
vai uz citiem suņiem arī ir dzīvība?”

Pazaudēts maks ar tikko saņemto 
algu. Atradējam lūgums: nesmieties!

Viena draudzene jautā otrai:  
- Interesanti, kā tavs vīrs atceras 
jūsu kāzu gadadienu?  
- Par laimi neatceras! – otra atbild.  
- Kāpēc „par laimi”?  
- Jo es viņam par to atgādi-
nu vairākas reizes gadā un vien-
mēr saņemu dāvanas.

Vīrs zvana sievai:  
- Dārgā, šovakar mani mājās negai-
di!  
- Kas noticis? – sieva jautā.  
- Vakarā es būšu sanāk-
smē! Pie viņas arī palikšu...

- Tēti, drīkst, es tevi nobučošu?  
- Naudas nav, mamma 
jau nobučoja ...

Gribi dzirdēt pārliecinošus kom-
plimentus, cik labi Tu izskaties? – 
aizej uz tirgu un uzmēri kaut ko.

Divi vīri aplaupījuši banku.  
Viens sāk skaitīt banknotes.  
Otrs saka:  
- Beidz tērēt laiku! Rīt nopirksi avīzi 
un uzzināsi, cik esam paņēmuši.

- Dakter, kā viņš?  

- Smagi! Daudz lūzumu, bezsamaņa!  
- Vai varu viņam ko pajautāt?  
- Nē, sakiet man!  
- Pajautājiet, vai esmu noli-
kusi tiesības!

Darbinieks:  
- Priekšnieka kungs, atļaujiet man 
šodien agrāk beigt darbu, jo sieva 
grib iet ar mani iepirkties.  
Priekšnieks:  
- Nekādā gadījumā! Sēdiet un strā-
dājiet!  
Darbinieks:  
- Liels, liels paldies, priekšniek!

Uzraksts uz baikera jakas mugur-
puses:  
“Ja jūs lasat šo uzrakstu, tad 
es kaut kur esmu pazau-
dējis savu draudzeni”

- Sveiks, kā klājas?  
- Slikti. Nesen izmeta no universi-
tātes.  
- Par ko?  
- Nav ne jausmas. Pusgadu 
tur neesmu bijis.

Mūsdienās visdrosmīgākās ir omes 
– ārā nakts, tumsa, trokšņi, bail ļoti, 
bet vienalga jāiziet paskatīties!

Meita jautā tēvam:  
- Tēt, kā tu varēji parei-
zi pabraukt, kad vēl nebi-
ji precējies ar mammu?

- Kā jūs sauc?  
- Jā-jā-jānis Sku-ku-ku-jiņš.  
- Jūs raustāt valodu?  
- Nē, valodu raustīja mans tēvs, 
bet tas, kurš noformēja dzim-
šanas apliecību, bija idiots…

- Kāpēc Jūs pārsniedzāt ātrumu?  
- Es gribēju nokļūt mājās pirms 
sāk iedarboties šņabis!

- Mīļā, tu nomainīji datoram paroli?  
- Jā.  
- Kāda tā ir?  
- Mūsu iepazīšanās datums.  
- Maita...



ОВЕН
Энергия, бьющая ключом, душевный подъем, желание что-либо 
изменить, сделать лучше, вести за собой единомышленников. 
Деловые переговоры будут успешными, нужно лишь быть внима-

тельным с документами, проверить их несколько раз, так как существует 
риск допустить ошибку. 

ТЕЛЕЦ
Лучше всего вы будете чувствовать себя рядом со своими 
любимыми – мужем, детьми, родными. В семье будет царить 
дух единения, ваши близкие поддержат вас, а вы – их. Не пла-

нируйте активной общественной жизни, лучше проведите свободное время 
в спокойной домашней обстановке. В наиболее важных вещах полагайтесь 
на себя, все проверяйте и не слушайте сплетен. 

БЛИЗНЕЦЫ
На работе много обязанностей и новые планы. Хорошее время, 
чтобы продемонстрировать свои способности, однако будьте 
осторожны с заманчивыми карьерными предложениями. Как 

говорится, обещанного три года ждут, если вы готовитесь сменить работу, 
то необходимо собрать побольше информации. В выходные лучше всего 
провести время с семьей.

РАК
Сердце будет согрето любовью и нежными чувствами. Если вы 
уже встретили свою половинку, то в выходные проведите время 
только вдвоем. Если же ваше сердце свободно, то не исключе-

но, что судьба преподнесет вам приятный сюрприз. На рабочей неделе дел 
будет невпроворот, вы будете крутиться как белка в колесе, может появить-
ся новое, интересное предложение. 

ЛЕВ
Подходящее время для самых разнообразных хозяйственных 
работ – в выходные можете устроить генеральную уборку, пере-

становку мебели, поменять занавески, коврики, приобрести новые предме-
ты интерьера. Ваших домашних порадуют новшества. На работе возможны 
перемены, воспринимайте их спокойно. 
 

ДЕВА
Много вашего внимания потребуют домашние хлопоты и люби-
мые родственники. Возможно, им понадобятся совет и поддерж-
ка. В выходные во время общения возникнет не одна полезная 

идея. Особенное внимание стоит уделить желаниям детей. Удачное время 
для учебы и освоения новых профессиональных навыков. 

ВЕСЫ
Важно позаботиться о взаимопонимании в семье, если возника-
ют мелкие ссоры, постарайтесь уладить ситуацию при помощи 
своих дипломатических способностей. Можете устроить неболь-

шие «посиделки», пригласив в гости хороших друзей. На следующей неде-
ле стоит обратить внимание на финансовые дела, удачное время для уве-
личения доходов, не упустите эту возможность. 

СКОРПИОН
Новые планы и желание свернуть горы. Закатайте рукава и 
принимайтесь за дело! Но сначала все хорошенько сплани-
руйте, чтобы не просчитаться. Особенно внимательным нужно 

быть в финансовых вопросах, здесь потребуется аккуратность. Если 
дела сердечные вызывают беспокойство, обсудите это с любимым 
человеком. 

СТРЕЛЕЦ
Может появиться возможность участвовать в новом прибыль-
ном проекте, однако следует обсудить все условия и финан-
совые вопросы, а также зафиксировать их в документах. В 

выходные сделайте самую необходимую работу по дому и отправляйтесь 
куда-нибудь вместе с семьей развлечься – на концерт или какое-нибудь 
другое мероприятие. 

  
КОЗЕРОГ
Если рабочая неделя была насыщенной, то в выходные отло-
жите в сторону все рабочие вопросы. Как говорится, работа не 

волк… Нужно отдохнуть, набраться сил, проветриться. Можете посетить 
какое-нибудь мероприятие или встретиться с друзьями. Хорошее время 
для учебы, усвоения знаний.

ВОДОЛЕЙ
Время раздумий. Конец года стал стремительным скачком, кото-
рый потребовал от вас много сил, поэтому не исключено, что вы 

ощутите усталость, в какой-то момент захочется побыть в одиночестве. В 
выходные позвольте себе расслабиться и отдохнуть, отложите все дела. 
Если есть такая возможность, отправьтесь в небольшую поездку. Важно 
держать в порядке финансовые дела. 

РЫБЫ
Довольно много стресса и различных обязанностей. Не берите 
всю работу на себя, разделите домашние обязанности среди 

домочадцев. На работе возможны новые вызовы, есть вероятность карьер-
ного роста. Обратите внимание на свою финансовую выгоду. Встреча с 
друзьями принесет вам много радости.
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сертифицированный 
астролог 

«Domnīca Certus» выступила с сенсационным заявлением: нужно сократить разрыв между развитием 
Риги (Рижского региона) и другими регионами. Этот разрыв только увеличивается, мешая равномерному 
развитию страны. Похожий вывод сделан и в отношении увеличения разрыва между богатыми и 
бедными – это «угроза для развития государства». Что касается Вентспилса, где богатых по отношению 
к бедным даже больше, чем в других местах, это может означать, что богатые, которые у власти, 
лишь увеличивают разрыв – ведь всем известно, что «серая масса» годится лишь на то, чтобы строем 
маршировать туда, куда поведут вожди… А богатство и процветание? Они пусть будут для избранных.
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Орел сидел на дереве, отдыхал и 
ничего не делал. Маленький кро-
лик увидел орла и спросил: «А 
можно мне тоже сидеть, как Вы, и 
ничего не делать?»  
«Конечно, почему нет», — ответил 
тот. Кролик сел под деревом и стал 
отдыхать. Вдруг появилась лиса, 
схватила кролика и съела его.  
Мораль истории: чтобы сидеть 
и ничего не делать, Вы долж-
ны сидеть очень, очень высоко.

- Весьма рекомендую 
вам этого адвоката. 
- Вы полагаете, он сможет 
добиться моего опpавдания?
 – Еще как! Hедавно меня укуси-
ла собака, и я подал иск на хозя-
ина, котоpого защищал этот адво-
кат. И, пpедставьте, он сумел дока-
зать, что я сам укусил эту двоpнягу.

Хозяин: – Вам грибочков поло-
жить?  
Гость: – Нет, спасибо, я грибы 
только собирать люблю.  
Хозяин: – Как хотите, могу 
и по полу раскидать...

- Дорогой, мне надо уехать на две 
недели.  
- Хорошо!  
- И ты не хочешь спросить, куда и 
зачем?  
- Счастье не спрашива-
ют, откуда оно свалилось!!! 

В почтовом отделении лысоватый 
мужчина средних лет стоит у при-
лавка и методично ставит штам-
пик «С любовью» на ярко-розовые 
конверты с изображением серде-
чек. Потом он достает флакончик 
и начинает на конверты прыскать 
духами. Любопытный посетитель 
подходит к нему и спрашивает, что 
это он делает. Мужчина отвечает:  
- Я отправляю тысячу открыток ко 
дню святого Валентина с надписью 
«Угадай, от кого?»  
- Но зачем?  
- А я адвокат по брако-
разводным делам...

Ты хочешь прижаться к телу?  
Ощутить лицом горячее дыхание?  
Вспотеть от изнеможения?  
Менять позиции?  

Входить, выходить, двигаться 
взад-вперед?  
Ты ведь действительно этого 
хочешь?  
Тогда в чем же дело?  
Садись в автобус в час пик!

Вовочка вспоминает:  
- В школе я учился плохо, и 
мою маму постоянно вызы-
вали к директору. Потом я 
начал учиться лучше, и маме 
с директором пришлось искать 
для встреч другое место.

Обвиняемый – своему адвокату, 
потирая руки от предвкушаемого 
удовольствия: 
- Ох, как я сегодня поиздеваюсь 
над прокурором! 
- Каким образом? – спросил адво-
кат. 
- Этот чудак потратил три 
года для сбора доказательств 
моей вины, пригласил на про-
цесс 25 свидетелей... Но пре-
жде чем первый из них откроет 
рот, я сам признаюсь во всем!

Шесть утрa. В круглосуточный цве-
точный мaгaзинчик зaходит интел-
лигентного видa мужчинa, но с 
явными признaкaми бурно прове-
денной ночи. Говорит продaвщице:  
- Подберите мне букет для жены. . 
. покрaсивее.  
Потом зaдумaлся и добaвил:  
- И помягче. . .

Секс в машине — это такая 
дурь! Тесно, неудобно, и 
шофёр сидит, хихикает...

- ГАИшники вообще офигели! 
Вчера оштрафовал на 500$!  
- За что?  
- Говорит, на подушке безопас-
ности наволочка грязная!

Когдa мне было 15, цыгaнкa 
нaгaдaлa мне, что я буду 
трaтить много денег нa жен-
щин. Теперь мне 30 и у меня 
женa и трое дочерей.

Молодая, симпатичная. 
Материально обеспечена. 
Имею два высших образования. 
Квартиру, машину! Никого не ищу, 

ничего не продаю, замуж не соби-
раюсь! Просто хвастаюсь...!

Муж с женой собрались на курорт. 
Причём супруг прибыл на место 
прямо из командировки на день 
раньше благоверной. В номере 
гостиницы он обнаружил компью-
тер с доступом в сеть. И написал  
письмо любимой. Но ошибся в 
адресной строке на одну букву. 
Послание ушло другой даме, кото-
рая только что похоронила супруга. 
Открывает она свою почту, а там 
несколько сообщений с  
соболезнованиями от друзей, 
среди которых видит незнакомый 
адрес и тему письма:  
«Моей любимой, которая еще 
дома». Вошедший в комнату сын 
застал сползающую со стула 
бледную мать и его взгляд упал 
на экран. Там был текст письма: 
«Любимая! Ты, конечно, удивишь-
ся, что я тебе пишу, но теперь и 
здесь есть компьютеры. Я как раз 
благополучно прибыл и зареги-
стрировался. Вижу, что для твое-
го прибытия завтра тоже все гото-
во! C нетерпением жду встречи. 
Надеюсь, ты доберешься без при-
ключений, как и я.  
P.S. А здесь жарко!»

Махнёт Василиса левой рукой – 
озеро возникнет,  
Махнёт правой – лебеди по озеру 
плывут,  
Махнёт ещё грамм эдак 
200 и начинаются галлю-
цинации посложнее

Встречаются два шефа:  
- Слышь, ты своим зарплату 
выплачиваешь?  
- Нет.  
- И я нет. А они все равно на рабо-
ту ходят?  
- Ходят.  
- И мои ходят. Слышь, может вход 
платный сделаем?  
Вход сделали платным. Проходит 
неделя.  
- Ну как, твои ещё на работу 
ходят?  
- Ага, тока экономят!!!!  
- ?????  
- В понедельник прихо-
дят, а в пятницу уходят.

АНЕКДОТЫ
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Провозглашён 
государственный бюджет
Президент страны Раймондс Вейонис про-
возгласил закон о государственном бюд-
жете на 2018 год и сопровождающие его 
законы. Следовательно, утверждён госу-
дарственный бюджет, доходы которого 
предусмотрены в размере 8,753 миллиар-
да евро, расходы - 8,954 миллиарда евро. 
Дефицит бюджета планируется в размере 
1% от внутреннего валового продукта госу-
дарства.  Наибольший рост финансирова-
ния - 235 млн. евро предусмотрен в отрасли 
здравоохранения, отрасль обороны допол-
нительно получит 126,8 млн евро. 

Поддерживают переход 
обучения на латышском 
языке 
Правительство концептуально поддержа-
ло переход обучения на государственном 
языке в учреждениях общего образова-
ния. Затем нужно будет принять изме-
нения в законах, что позволит реализо-
вать этот замысел. Предусмотрено, что 
в учреждениях дошкольного образова-
ния или в детских садах обучение будет 
проводиться билингвально. С 1 по 6 
класс нужно будет обеспечить три моде-
ли билингвального образования. С 7 по 
9 класс 80% учебного процесса будет на 
латышском языке. В то время как ученики 
в средней школе будут обучаться только 
на латышском языке.

Семейные врачи  
прекращают забастовку
Латвийская ассоциация семейных врачей 
прервала начатую в июле забастовку, одна-
ко врачи готовы возобновить её в 2018 году, 
если правительство не будет выполнять 
требования забастовки, в целом общество 
выдвинуло Национальной службе здоровья 
пять пунктов требований.  

Призывают не молчать  
о случаях насилия 
Каждый третий житель Латвии знаком или 
знает какую-либо семью, где происхо-
дит насилие, свидетельствуют результаты 
исследования Министерства благососто-
яния. И хотя в законодательство Латвии 
в последние годы внесены целый ряд 
изменений, которые должны помочь иско-
ренить насилие в семье, удельный рост 
таких преступлений по-прежнему высо-
кий. И часто об этом вообще не узнают – 
случившееся остаётся в семье. Большая 
часть людей считает, что насилие – это 
проблема семьи и семья сама с ней 
справится.  

Оплатят пересадку печени
Со следующего года государство нач-
нёт оплачивать в Латвии трансплантацию 
печени, и операции будут проводиться в 
Университетской клинической больнице им. 
Паула Страдыня в Риге. Финансирование 
будет предоставляться для семи операций 
по трансплантации печени. В настоящее 
время в трансплантации нуждаются 20-30 
человек.  

Меньше министров, большие 
зарплаты чиновникам              
Меньше министров – а в место министров 
– неполитические секретариаты и боль-
шие зарплаты государственным чинов-
никам. О таком видении  в подготовке 
к выборам в Сейм в своей избиратель-
ной программе пишет партия «KPV LV». 
Партия обязалась значительно рефор-
мировать область образования, передав 
школы и детские сады в ведение госу-
дарства, а также значительно сократить 
число высших учебных заведений. Партия 
KPV также выдвинула цель – до 2050 года 
увеличить число жителей Латвии до 2,5 
миллионов.

Сейму придется рассмотреть 
закон о совместной жизни 
На портале «Manabalss.lv» за инициативу 
«О принятии закона о совместной жизни» 
собраны 10 000 подписей, которые необ-
ходимы, чтобы подать его на рассмотре-
ние в Сейм. Он предусматривает возмож-
ность для неженатых пар зарегистриро-
вать у нотариуса свою совместную жизнь, 
что обеспечит соответствующие права. В 
дополнение к этому в инициативе разра-
ботан механизм, который предусматрива-
ет права фактически ведущей совместную 
жизнь пары на защиту государства. 

В ЛАТВИИ

1993 год. В гостях у Лаймдоты бывший земляк, живущий в США писатель Карлис  
Звейниекс (Кураж Кришс).

Ощущения дней Атмоды  не меркнут, и 
единомышленники того времени незаменимы.  
Было чувство общности – мы можем всё, нам никто 
не страшен, мы были счастливы от того, что можем 
высказать словами то, о чем думает народ.

У неисчерпаемого источника жизни
Импульсивностью своего характера и про-

гнозируемой непрогнозируемостью она объ-
ясняет и многообразие литературных жан-
ров, к которым она обращалась в своей твор-
ческой жизни.  Кроме упомянутого ранее это 
и публицистика, переводы с нескольких язы-
ков, документальные описания и даже юмо-
рески (в том числе на тамском диалекте), 
которые она имеет обыкновение подписы-
вать псевдонимом. Как и своё первое сти-
хотворение “Jūra, tu šovakar veca un gudra”, 
которое под именем Астры Эгле в 1975 
году было опубликовано в газете «Советская 
Вента».  

“Язык – это моё орудие труда, оружие и 
броня.  Считаю, что с ним работаю доста-
точно профессионально и творчески, даже 
одно-второе мною придуманное слово стала 
использовать в своих произведениях.  Нет 
проблем наполнить настоящими словами 
любой сюжет в любом жанре. Проблема – 
найти тему, которая одновременно была бы 
актуальной и сейчас, и вечно.   Вокруг столь-
ко гламурных однодневных конъюнктур-
ных перьев, что нацелиться на настоящее 
и попасть не так уж и легко. Одновременно 
необходимо взвесить, есть ли у современ-
ного человека время и желание углублять-
ся в какие-либо важные и нужные, но пси-
хологически и эмоционально тяжелые темы.  
Возможно для отдыха и передышки требу-
ется что-то более лёгкое, весёлое и обы-
денное. Но в любом случае – чтобы автору 
самому было радостно писать.  

Мне удалось вытянуть счастливый билет, 
когда я взялась за написание женского детек-
тива “Manā pasaulē mīl”. Сюжет возник сам по 
себе, процесс написания был полон позитив-
ного адреналина, так что пальцы на клавиа-
туре не успевали за головой, где персонажи 
буквально «накачивали» друг друга. Пока это 
моя единственная книга, которую я написала 
в течение семи недель, остальные писались 
годами.  Хотя – что значит годами?  Столько 
обычно занимает сбор материала и про-
цесс написания.  Но, например, мысль напи-
сать детектив для детей во мне живет уже 
лет десять, и по-прежнему не могу сказать, 
сколько еще придется эту мысль вынаши-
вать.  Жду, когда родится настоящий сюжет, 
потому что писать для детей – это огромная 
ответственность.  Кто знает, возможно идея 
«блеснёт» уже завтра, а может быть – ког-
да-нибудь. Но книга обязательно будет, это 
я со всей своей непрогнозируемостью могу 
смело утверждать», Лаймдота выглядит как 
сама серьёзность. 

Только несведущему может казаться, что 
написание романа похоже на сверление тон-
кого столика. Лаймдота проводит за ком-
пьютером до шести часов подряд, не счи-
тая работы в архивах и интервьюирования 
людей, исследовательской работы, как это 
было недавно, когда она писала о Злекас.   
Требуется ли в такие минуты допинг или 
передышка? Писательница ответила, что 
обычно усталость отражает сам творческий 

процесс писательства. Если всё же нужно 
дать отдых нервам, то хорошо помогает 
чашка хорошего кофе, кусочек очень хоро-
шего шоколада и капля отличного конья-
ка.  Как известно, хорошего много и часто 
не надо, поэтому зависимость не возни-
кает, есть только эффект эмоционально-
го кнута, улыбается писательница, надеясь, 
что эту слабость общество ей уже простило. 
Достаточно длительную разгрузку Лаймдоте 
даёт вязание, и она сама удивляется, что 
записалась в рукодельницы, потому что лет 
десять назад даже представить такого не 
могла. “Когда-то в молодости связала пару 
носков, которые выглядели как полосатые 
мешки. Путно вязать научилась, изучая книги 
по рукоделию, и за эти годы обвязала не 
только себя, но и семью, и друзей», с непод-
дельной гордостью рассказывает писатель-
ница, высоко оценивая возможность одно-
временно с мельканием спиц думать о напи-
сании статей или смотреть телевизионные 
передачи.  Следующая степень разгрузки 
– это зарубежные путешествия, во время 
которых мировым опытом заряжаются бата-
рейки эмоций.  

ЖИЗНЬ НЕИСЧЕРПАЕМА 
 Не грозит ли профессиональному писате-

лю повторение, так как каждый автор в книгу 
вкладывает частицу себя, и этот ресурс не 
является неисчерпаемым? Зато неисчерпа-
емой является жизнь, только нужно хотеть 

и уметь подключить и зарядить свои аккуму-
ляторы впечатлений, находит писательница 
ответ, продиктованный опытом. Она расска-
зала, что держать руку на пульсе актуаль-
ности прежде всего помогает круг старых 
друзей, с которыми познакомилась во вре-
мена Атмоды и с которыми вместе работала 
в Клубе защиты среды, выступая за незави-
симость Латвии.  

«Это было самое красивое время в моей 
жизни, которое отдалённо можно сравнить 
только со счастьем рождения ребёнка и 
удовлетворением от выхода в свет напи-
санных тобою книг. Ощущения тех дней не 
меркнут, и единомышленники того време-
ни незаменимы. Было чувство общности – 
мы можем всё, нам никто не страшен, мы 
были счастливы от того, что можем выска-
зать словами то, о чем думает народ.  Такие 
чувства можно пережить только один раз в 
жизни, и всю дальнейшую жизнь мы можем 
быть благодарны народу, который тогда смог 
собраться с силами для больших перемен», 
Лаймдоте иногда грустно от того, насколь-
ко быстро некоторые забыли эту атмосферу 
единения и подъёма, погрязнув или в борьбе 
с недостатками, или сражаясь за еще более 
жирный кусок у миски с богатствами государ-
ства.  В любом случае, писателю во времена 
перемен не скучно, но и позднее воды быта 
и политики скроют много неожиданностей 
и сюрпризов. Только их сложнее будет уви-
деть. 

Мероприятие в память о баррикадах в Риге, 1993 год. Лаймдота 
вместе с бывшими участниками баррикад.

Дом семьи Свириньшей в 1943 году. На мос-
тике, с правой стороны, мама Лаймдоты –  
Мирдза, в центре – бабушка Лина. 
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C сердечным теплом 
дарит радость Рождества

Приближается время Рождества. Для одних — это 
тихое ожидание праздника через время недель 
Адвента, другие уже покупают горы подарков и плани-
руют эти праздничные дни как выходные для развле-
чений. Все люди разные, разное также и их понима-
ние того, как ждать и дождаться Рождества. И все же, 
самым красивым подарком на Рождество для самих 
себя – это во время ожидания праздника хоть раз оста-
новиться, забыть о повседневной беготне и подумать 
о своих делах и действиях в уходящем году. Самый 
лучший подарок для тех, кто рядом, – открыть своё 
сердце другим со светлыми мыслями, добрыми сло-
вами и делами.

2.

1.

3.

К аким видели город 
прибывавшие из 
Галиньциемса или 
других мест более 
ста лет назад? 

Лучше всего это отража-
ет уникальная фотография, 
автор которой в те давние 
времена повернул объектив 
своего фотоаппарата в том 
направлении, откуда мы так 
долго добирались. В центре 
– маленькая аллея, которую 
в прошлый раз мы рассма-
тривали с противоположного 
конца. Еще нет всем извест-
ного круглого киоска. Посреди 
Сенной рыночной площади – 
водокачка; начало будущей 
улицы Ганибу очерчено забо-
ром длиной в целый квар-
тал. Еще не построен дом 
Абеля, в котором во времена 
Первой Республики находи-
лась аптека Венты, которая 
сохранялась на протяжении 
всего советского периода. Но 
самое интересное на этой 
фотографии – дом, виднею-
щийся справа. Трудно скрыть 
удивление – это и правда 
тот самый дом, который и 
сегодня стоит на углу улиц 
Кулдигас и Карля? С роскош-
ной полукруглой веран-
дой, которую образует бал-
кон, опирающийся на четыре 
колонны в дорийском стиле. 
Вывески гласят, что там 
находился постоялый двор 
– «Eebraukschanas weeta» и 
трактир, другими словами – 
кабак. Рассказывают, что это 
было излюбленным заведе-
нием как вентспилсских, так и 
других подмастерий, с хоро-
шим пивом, колбасками и 
кренделями. 

Впечатляющую веранду 
это здание утратило в 20-е гг. 
минувшего столетия, когда, 
по распоряжению руковод-
ства города, началось бла-
гоустройство городских улиц 
и тротуаров. О былой красо-
те напоминает лишь фасад 
с полукруглой фигурой над 
входом. 

Если присмотреться к 
тому, что виднеется в про-
межутках между колоннами, 
то можно увидеть, что тогда 
еще не был построен хоро-
шо известный вентспилчанам 
двухэтажный дом, где еще в 
девяностые годы любителей 
кофе и пирожных ждали в 
кафе «Bitīte». Однако видно 
часть крыши небольшого 
деревянного домика. Именно 
там в последней четверти XIX 
века собиралась первая в 
Вентспилсе латышская орга-
низация «Латышское обще-
ство чтения книг», которая 
позднее стала Вентспилсским 
латышским обществом. 

Как известно, одной из 
главных задач Латышского 
общества было просвеще-
ние народа, а образова-
ние во все времена свя-
зывалось с книгой. Может 
быть, это чистое совпаде-
ние, а возможно, и нет, но в 
середине двадцатых годов 

Дорога через город и время VI
Начав свое путешествие 
во времени в отдаленном 
Галиньциемсе, мы прибли-
зились к цели – центру, или 
городу. И город этот отли-
чается от поселка – дома 
здесь плотно примыкают 
друг к другу, и каждый из 
них особенный. 

помещения в построенном 
рядом здании начал снимать 
Вентспилсский коопера-
тив учителей «Gaisma» для 
нужд своего магазина. 

На следующем изображе-
нии мы видим фасад мага-
зина «Gaisma» во всей красе 
– новый, свежеокрашенный, 
с богатыми витринами и эле-
гантно застекленными дверя-
ми. Фотографу позирует пер-
сонал книжного магазина, а 
обо всем, что можно приоб-
рести в магазине, информи-
рует реклама. В те време-
на в Вентспилсе было еще 
несколько магазинов, в кото-
рых можно было купить пись-
менные принадлежности 
и книги, но «Gaisma» стал 
самым любимым. В годы 
советской оккупации коо-
ператив учителей, конечно, 
был ликвидирован; магазин 

– национализирован, одна-
ко помещения продолжа-
ли быть царством книг до 
семидесятых годов, когда 
книжный магазин перенес-
ли в новостройку на улице 
Первого мая (ныне Юрас), 
а вместо магазина устроили 
известное кафе «Bitītе» – где 
можно было мило посидеть 
за чашечкой слабенького, но 
горячего кофе, со свежими 
ватрушками или эклерами, к 
тому же, это местечко слу-
жило укрытием для тех, кто в 
плохую погоду ждал автобуса 
на центральной остановке… 

Последнее фото сделано 
лет 40–45 назад, во времена 
так называемой стагнации 
советской системы. По при-
чине бесконечной нехват-
ки жилплощади городское 
руководство приняло судь-
боносное решение уничто-

жить старинную, уникальную 
застройку улицы Кулдигас от 
улицы Первого мая (Юрас) 
до улицы Райниса и постро-
ить безличного пятиэтажного 
монстра, чтобы дать кварти-
ры почти 100 семьям мигран-
тов, а на первом этаже раз-
местить огромный «Детский 
мир», в котором были отде-
лы игрушек, одежды и обуви. 
Через 10 лет эти отделы 
практически не функциони-
ровали, так как детская оде-
жда и обувь стали дефици-
том. Сегодня там располо-
жены многочисленные мага-
зины и учреждения, оформ-
ление соответствует требо-
ваниям времени, однако, 
глядя на старинные изобра-
жения, нельзя не ощутить 
ностальгию по безвозвратно 
ушедшему – части старин-
ной улицы Кулдигас. 

В воскресенье, в 17.00 в Вентспилсской баптист-
кой церкви уже в десятый раз будет особое 
событие. Это благотворительный концерт «No 
debesīm es atnesu...» («С небес я принёс…»), 
во время которого можно будет насладиться 

не только сердечными праздничными песнями, но и совер-
шить что-то особенное – подарить тепло своего сердца, сде-
лав пожертвования детям с особыми нуждами. Ежегодно 
молельный дом баптистов во время этого концерта запол-
няется людьми так, что все сидячие места бывают заняты и 
люди слушают концерт стоя.  

Во время благотворительного концерт ведётся сбор 
пожертвований для семей и детей с особыми нуждами цен-
тра поддержки «Cimdiņš». Маленькие дети и дети постарше 
сами участвуют в концертах, но особенным и трогательным 
является момент, когда дети встречают посетителей концер-
та уже у входных дверей, даря им собственноручно изго-
товленные милые подарки, которые преподносят каждому 
посетителю. 

Как рассказали устроители благотворительного меропри-
ятия, помощь очень нужна нескольким детям – для курсов 
особого лечения или реабилитации, гимнастики или масса-
жа.  Пожертвования собираются и затем передаются в центр 
поддержки «Cimdiņš». С годами центр вырос из небольшого 
до объёмного пункта помощи, без него уже нельзя предста-
вить себе город Вентспилс. Специалисты центра лучше всех 
знают и смогут оценить, какому ребёнку помощь необходи-
ма наиболее быстро.  И таких, к сожалению, много. 

Но что же мы услышим на концерте? Каждый год полю-
бившимися и новыми рождественскими песнями нас раду-
ют певцы из вентспилсской поп-группы «Jūras akmentiņi». 
В прошлом году главным приглашенным солистом был 
Андрис Эгле, в этом году – не менее популярный Нормундс 
Рутулис, а также певицы Лаура Лаузе и Катрина Биндере. 

«Ventspilnieks.lv» советует ценителям культуры ещё три 
особых мероприятия. С четверга в доме театра «Юрас 
варти» можно посмотреть интересную фотовыставку клас-
сических черно-белых фотографий фотографа из Кулдиги 
Индарса Ветрайса, на которых умело запечатлены буднич-
ные моменты и окружающая среда, люди и вещи, которых 
мы не замечаем в повседневной спешке.  

В понедельник вечером родителей вместе с детьми ждут 
на рисованной опере «Даснуматика», которую в 18.00 пока-
жут в «Юрас варти». Это музыкальное представление теа-
тра рисунков для всей семьи по мотивам произведения 
Чарльза Диккенса «Рождественская песнь» о способно-
сти человека стать щедрым. Рисованная опера объеди-
няет театральное искусство, 
музыку, рисунок и современ-
ный танец.

В свою очередь во втор-
ник вечером, 19.00, там же, 
в «Юрас варти» спектакль 
Рижского русского драмати-
ческого театра «Девушка в 
кафе». Автор его идеи и музы-
ки – сам маэстро Раймондс 
Паулс, это его музыкаль-
ные фантазии с красивыми 
и щемящими душу стихами 
Аустры Скуини. 
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МНЕНИЕ:

МНЕНИЕ:

П режде всего, я хотел бы извиниться перед даугавпилс-
ской хоккейной командой первой лиги, болельщиками 
и ребятами из нашего клуба за недоразумение, из-за 
которого 3 декабря 2017 года пришлось отменить игру 

первой лиги между командами ХK «Venta–2002» и «Даугавпилс/
LDZ CARGO». Гости приехали из Даугавпилса, переоделись к 
игре, когда пришлось констатировать: подготовить лед будет 
невозможно. 

Причина отмены игры была, к сожалению, закономерной 
и банальной – из-за халатности ООО «Oлимпийский центр 
«Ventspils»» не работала ни одна машина для подготовки льда, 
среди которых одной из самых новых – 11 лет, а самой старой 
– 17 лет.

То, что ООО «Oлимпийский центр “Ventspils”» (OЦ) в очеред-
ной раз не смогло справиться со своими обязанностями, уже не 
удивляет. Будучи членом правления ХК «Venta–2002», я годами 
указывал на то, что не делает ОЦ, и на то, что рано или поздно 
это приведет к убыткам, к сожалению, вместо понимания при-
шлось столкнуться с безразличием и противодействием. Было 
время, когда не кто иной как должностные лица ОЦ преследо-
вали наших воспитанников и тренеров, то есть клубу приходи-
лось платить за использование бесплатной для горожан обще-
ственной инфраструктуры, и до тех пор, пока счета не оплачи-
вались, тренерам и детям было запрещено находиться в ней. 

Об «эксплуатации» ледового холла вообще можно было бы 
книгу написать. Для того чтобы экономить электроэнергию и 
избежать ситуации, когда выбивает пробки, ОЦ не меняет лам-
почки на экономичные LED, а просто демонтирует прожекторы. 
Этой осенью перед играми сборной Латвии U-20 мы подсчита-
ли, что в ледовом холле не хватает или не горит почти четверть 
прожекторов. Раздевалки спортсменов – просто каменный век. 
Сборным U-20 из Дании и Австрии были отведены раздевалки 
с двумя душевыми на 25-30 игроков. О том, что в холле недо-
статочно раздевалок, в них нет помещений для массажа, при-
личных скамеек для спортсменов и их размер не соответствует 
стандартам, вообще не будем говорить. Нам, представителям 
ХK «Venta–2002», стыдно слушать, как гости из Дании, Австрии 
указывают на само собой разумеющиеся вещи, что специали-
сты НХЛ в недоумении по поводу странного расположения хок-
кейной инфраструктуры, местоположения искусственного ледо-
вого поля (которое рационально использовать могут только хок-
кеисты) на горке в Вентспилсе, а не рядом с ледовым холлом. 
Тот факт, что в холле нет достойной сушилки для экипировки 
и склада инвентаря, также не говорит в пользу управляющих 
холлом. Этой осенью в финансовом комитете Вентспилсской 
городской думы было принято решение приобрести новые 
матрасы для шорт-трека. Когда я спросил, где они будут хра-
ниться, логичного ответа не последовало, главное – освоить 
финансирование. В довершение всего – часы в легкоатлетиче-
ском манеже, которые все еще показывают летнее время. 

Нормальный хозяин заботится о своих клиентах, о том, 
чтобы у них были самые хорошие условия, так как понимает, 
что довольный клиент сможет генерировать деньги для хозя-
ина. К сожалению, в ОЦ, по крайней мере, в контексте ледо-
вого холла, до сих пор все было наоборот – клиент воспри-
нимался как обуза. Создается впечатление, что должен прои-
зойти полный крах, чтобы должностные лица смогли принять 
необходимые решения. Например, только после того, как ХK 
«Venta–2002» отказался точить коньки на морально и физиче-
ски устаревшем оборудовании, ОЦ, полгода тянувший с приня-
тием решения, все же приобрел оборудование, соответствую-
щее современным требованиям. Будем надеяться, что на этот 
раз в ледовом холле появятся теперь уже две новые машины 
для подготовки льда. 

Учитывая то обстоятельство, что в ОЦ новое руководство, 
ХK «Venta–2002» ни в коем случае не винит его в произошед-
шем и надеется, что в обозримом будущем условия в ледо-
вом холле будут соответствовать нуждам всех развитых в нем 
видов спорта (соответствующие раздевалки, склады – в том 
числе, и для матрасов шорт-трека, новые машины для подго-
товки льда и место для их расположения, освещение и другие 
очевидные вещи). 

В заключение, хочу добавить, что построить сооружение – 
самое простое. Намного сложнее его правильно эксплуати-
ровать и обеспечить соответствующим содержанием. Именно 
правильная эксплуатация зданий и обеспечение в них содер-
жания – ахиллесова пята в нашем городе. Грустно слышать, 
что руководство нашего города все еще считает, что, напри-
мер, поддержка, присвоенная детско-юношескому хоккею, зна-
чительная. Такую поддержку никак нельзя назвать поддерж-
кой детско-юношеского хоккея. Скорее, это поддержка ОЦ, так 
как, например, бюджет ведущих латвийских команд U-18 в два 
раза больше, чем поддержка со стороны Вентспилсского само-
управления 180 воспитанникам и шести вентспилсским коман-
дам во всех возрастных группах. 

P. S. Можно представить себе, какой позор и скандал при-
шлось бы пережить, если бы печально известные машины для 
подготовки льда сломались на состоявшемся недавно между-
народном турнире U-20, в котором участвовали сборные из 
Латвии, Беларуси, Дании и Австрии. 

Айвис Ландманис,
депутат Вентспилсской 
городской думы, 
член правления ХК «Venta–2002»

Грустно

«Написанное Вентспилс-
ской городской думой 
23 ноября – очеред-
ное наглядное про-

должение враждебности думы. Как 
уже широко известно, чтобы вос-
препятствовать полноценному участию депутатов от объ-
единенного списка, то есть от оппозиции, в проходящих 
в городе процессах, в том числе, доступу к информа-
ции, руководство Вентспилсской городской думы, исполь-
зуя преимущество позиции, трусливо и противоправно 
не включило в состав комиссий и советов депутатов от 
оппозиции – Айвиса и Ивара Ландманисов, а также меня, 
Гиртса Валдиса Кристовскиса. Это способ, при помощи 
которого позиция смогла нас частично изолировать от про-
цесса работы думы. Но оказалось, что этого мало! Теперь 
дума в своем жалком ответе от 23 ноября цинично указы-
вает, что у нас, депутатов Вентспилсской думы, нет права 
получать информацию и документы, которые рассматри-
ваются в думе, ее комиссиях и советах, так как мы, депу-
таты оппозиции, видите ли, не являемся членами этих 
думских институций! Вне всяких сомнений, это не только 
абсурдные, антидемократические и противоправные дей-
ствия Вентспилсской городской думы, но и свидетельство 
ее слабости. Сильные и честные люди так не поступа-
ют. Руководству города, которым управляют справедливо 
и безукоризненно с правовой точки зрения, нечего скры-
вать ни от общественности, ни от оппозиционных сил. В то 
время как ограничение участия политического меньшин-
ства и его активности говорит об антидемократическом 
управлении, которое захватил в свои руки авторитарный, 
обвиняемый в тяжких преступлениях, нелегитимный руко-
водитель Айварс Лембергс, с соответствующим уголовным 
мышлением и отношением к обществу, прихотям которо-
го, к сожалению, подчиняется бюрократический аппарат 
Вентспилсской городской думы». 

Гиртс Валдис Кристовскис,
депутат Вентспилсской 
городской думы 

заседаний городского самоуправления. «Это необходимо, 
чтобы мы могли своевременно ознакомиться с материала-
ми заседаний комиссий и советов Вентспилсской городской 
думы и, таким образом, целенаправленно решать относитель-
но нашего участия в каждом из заседаний комиссий и советов 
Вентспилсской городской думы, в которых, в соответствии с 
выполнением наших депутатских обязанностей, для нас пред-
ставляется необходимым участвовать», – сказано в заявлении 
депутатов. Также подчеркивается, что отсутствие своевремен-
ного доступа к информации значительно снизит их продуктив-
ность во время заседаний комиссий и советов думы. 

Депутаты оппозиции требуют доступа к документам, кото-
рые свободно доступны как депутатам, работающим в упо-

мянутых комиссиях и советах, так и лицам, входящим 
в состав последних, но не имеющим статуса депута-
та. Не является препятствием в доступе к документам 
прежняя деятельность члена комиссии думы по эконо-
мике и бюджету (не имеющего депутатского статуса) в 
Вентспилсском отделе Комитета государственной без-
опасности. Однако решения относительно всех серьез-
ных вопросов, касающихся городской жизни, принима-
ются именно в этих комиссиях, а не в постоянных коми-
тетах думы, в которых, подчиняясь требованиям зако-
на, работают все избранные в думу депутаты. 

О том, что обсуждаемые на комиссиях вопросы могут 
быть весьма сенситивными и для более широкой публи-
ки недоступными, свидетельствует заседание комиссии 
думы по экономике и бюджету от 9 ноября, когда рас-
сматривался вопрос о возможном перераспределении 
функций ООО «Oлимпийский центр “Ventspils”» и соз-
дании нового общества – «Вентспилсское олимпий-
ское объединение», что позволило бы избежать упла-
ты подоходного налога с предприятия. Несмотря на 
то что часть 2-я статьи 6-й закона о статусе депутата 
определяет, что депутат на правах консультанта может 
участвовать и в работе тех институций думы, в состав 
которых он не избран, об этих заседаниях депутатам 
оппозиции удается узнать, главным образом, случай-
но, а получение копий рассматриваемых документов 
сродни невыполнимой миссии, а не нормальной рабо-
те самоуправления.

О том, что получение информации для оппозици-
онных депутатов и впредь, скорее всего, будет пред-
ставлять сложности, заставляет думать указанное в 
подписанном господином Абеле ответе, что упомяну-
тая норма закона еще не дает право депутату полу-
чать информацию и не регулирует порядок, при кото-
ром депутат имеет право получать рассматривае-
мые в этих институциях документы. У самоуправле-
ния, дескать, есть обязанность соблюдать требова-
ния Закона об открытости информации. «Ventspilnieks.
lv», очень внимательно перечитав закон, нигде не 
нашла нормы, согласно которой у депутатов оппози-
ции нет права узнать ту информацию, которой свобод-
но оперируют депутаты позиции и другие избранные в 
комиссии граждане. В сущности, за процитированны-
ми в ответе статьями закона и другими документами 
скрывается указание, что оппозиция получит лишь ту 
информацию, которую вентспилсская правящая пар-
тия сочтет нужным им предоставить. Как можно понять, 
решение Департамента по административным делам 
Верховного суда ЛР, которое гласит: «Если депутат 
думы самоуправления имеет право получать информа-
цию от учреждений самоуправления и обществ капи-
тала, то тем более такое право относится к информа-
ции, имеющейся в распоряжении конкретной думы», – 
исполнительному директору Вентспилсской городской 
думы не кажется обязательным к исполнению. Это 
заставляет задать вопрос: что скрывает самоуправ-
ление одного латвийского города, о чем жители этого 
города с помощью депутатов оппозиции ни в коем слу-
чае не должны узнать? 
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Вентспилсская городская дума продолжает 
скрывать информацию от оппозиции

Хоккеисты уже начали готовиться к предстоящей игре, 
когда неожиданно стало известно об очевидном, но неверо-
ятном: невозможно подготовить лед к игре. Лишь в послед-
ний момент обнаружилось, что сломалась машина для чист-
ки льда. Поскольку более старый ледовый комбайн находил-
ся в ремонте и сломалась вторая, более новая машина, а 
никакой другой техники для подготовки льда не было, игру 
пришлось отменить. Это обстоятельство возмутило не толь-
ко игроков, тренеров и руководство ХК «VENTA–2002», но и 
даугавпилчан, которые проделали такой длинный путь в пер-
вое воскресенье Адвента. 

«Причина закономерна и банальна – не работает ни одна 
из машин для чистки льда, самой новой из которых уже 11 
лет. Это новый стандарт города с завтрашним днем? Кто за 
это ответит и покроет причиненный ущерб? Хочу подчер-
кнуть: гости приехали из Даугавпилса, переоделись на игру, 
а потом это произошло… Стыдно», – сказал представитель 
команды Айвис Ландманис. Он признал, что от имени ХK 
«VENTA–2002» принес извинения даугавпилсской команде, 
болельщикам и вентспилсским игрокам, которые были разо-
чарованы, так как на домашнем поле те, кто содержат ледо-
вый холл, не смогли обеспечить элементарного порядка. 

«В ледовом холле две машины для чистки льда. Одна из 
них приобретена в 2000 году, вторая – в 2006-м. Машины 
регулярно подвергались техническому осмотру и содер-
жались в порядке. Новая машина для чистки льда с элек-
тромотором стоит около 150 000 eвро. Олимпийский центр 
«Вентспилс» извинился перед игроками и болельщиками 
обеих команд за возникшую ситуацию и сделает все воз-

Из-за сломавшихся машин для чистки льда ОЦ 
«Вентспилс» пострадала репутация «VENTA–2002»

можное, чтобы впредь такое не повторилось», – ска-
зали управляющие ледовым холлом, которые также 
обещают компенсировать возникшие финансовые 
потери. 

Kак пояснил новый председатель правления олим-
пийского центра «Вентспилс» Юргис Лиепайниекс, за 
17 лет такое произошло впервые. Все произошедшее 
– неудачное стечение обстоятельств. Новая машина 
недавно была починена, но при ее сборке выяснилось, 
что она не работает, поэтому необходимо ждать специ-
алистов из Финляндии. 

Игра была отменена, позднее ситуация обсуждалась 
и в Латвийской хоккейной федерации. Вентспилчанам 
грозило техническое поражение и штраф, однако после 
повторных переговоров, в которых активно участвовало 
новое руководство олимпийского центра «Вентспилс» и 
городское Управление спорта, была достигнута дого-
воренность, что игра состоится, однако вентспилча-
не должны будут за свой счет устроить свою домаш-
нюю игру в Даугавпилсе. В связи с чем Вентспилсской 
команде, бюджет которой и так весьма скромен, при-
дется считаться с непредвиденными расходами, кото-
рые будут достаточно значительными. 

Ки слову сказать, позднее машина для чистки льда 
вновь была в рабочем состоянии и подготовила лед, 
чтобы вечером могла состояться игра Вентспилсского 
открытого чемпионата по хоккею. По меткому выска-
зыванию А. Ландманиса, страшно представить, какой 
позор пришлось бы пережить, если бы подобное про-
изошло на международном турнире среди сборных 
U-20, который недавно прошел в Вентспилсе… 
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С наступлением времени Адвента вот уже почти 20 лет в Вентспилсе чествуют предприя-
тия общественного питания и временного проживания, которые признали лучшими сами 
вентспилчане, гости города и профессиональное жюри. Несмотря на то что по сравнению 
с другими крупными городами в Вентспилсе сравнительно немного мест, где можно пере-
кусить, с каждым годом посетителей встречают все новые предприятия, а значит, конку-
ренция возрастает. 

Триумф «Rātsgalds»  
и «Jūras brīze»

С видетельством того, что новые 
участники рынка стараются уди-
вить чем-то новеньким, а также 
предлагают услуги все более 
высокого класса, стали резуль-

таты конкурса в категории ресторанов. В 
этом году с началом туристического сезо-
на в здании на Ратушной площади, кото-
рое ранее было запущено и теперь воз-
родилось, свои двери распахнул ресторан 
«Rātsgalds». У него уютный, приятный инте-
рьер, а кухню высоко оценивали сами вент-
спилчане. Ресторан получил и самую высо-
кую оценку жюри. 

За рестораном «Rātsgalds» следует мно-
гократный победитель «Skroderkrogs», кото-
рый оставался непревзойденным послед-
ние пять лет. На третьем месте в этот раз – 
ресторан «Zītari».

В категории кафе лучшим стало «Jūras 
brīze». На сей раз на втором месте новое 
предприятие «Burgerbārs», а на треть-
ем – традиционная национальная кухня 
«Ukraina», которая в прошлом году победи-
ла в конкурсе. Среди предприятий быстрого 

питания лучшим стало кафе «Jaunpilsēta», 
затем круглосуточная столовая-кафе «Latta» 
на автовокзале и бистро «Akvārijs». В группе 
кафетериев впервые победила кондитерская 
«Kārumnieks», за ней следуют «Mūsmājas» и 
«Bitīte».

Участники конкурса второй раз оценива-
лись и в номинации «Услуга, дружествен-
ная для малыша», в которой самую высокую 
оценку получило популярное кафе «Windau 
coffee», несмотря на то, что оно осталось без 
наград в больших категориях (как и стильное 
«Ostas 23»). Правда, это предприятие при-
знано самым активным в интернете среди 
предприятий питания. 

Оценка посетителей, однако, отличается 
от мнения профессионалов: «Skroderkrogs», 
«Jūras brīze», «Latta» и «Bitīte».

У «Jūras brīze» еще одна награда – пред-
приятие признано лучшей гостиницей про-
шлого года в Вентспилсе. В острой борьбе ей 
удалось обойти безусловных лидеров про-
шлых лет – гостиницу «Raibie logi» и гости-
ницу олимпийского центра «Вентспилс». 
Гостиница «Jūras brīze» в последние годы 

все время оставалась на почетном третьем 
месте, в то время как каждые пару лет глав-
ные награды получали «Raibie logi» и гости-
ница OЦ «Вентспилс», которая становилась 
лучшей в последние два года. 

Среди гостевых домов лучшим стал 
«Marbella», ранее известный как «Karlīnes 
nams». За ним следуют «Veldzes nams» и 
«Zītari». «Namelis», который расположен в 
Парвенте, признан лучшим домом выходно-
го дня в номинации, превзойдя дома выход-
ного дня «Jūra» и «Pliederi». В категории 
апартаментов трио лидеров следующее: «40 
Saules», «Ventspils Rātslaukuma apartamenti» 
и «Amrai». Среди хостелов и мест временно-
го проживания для молодежи лучшей призна-
на Туристическая гостиница Вентспилсской 

высшей школы, которая обошла гостиницы 
«Venta» и «Strādnieku viesnīcа».

По предложению экспертной комиссии, 
жюри решило присудить несколько грамот 
предприятиям временного проживания в 
особых, не предусмотренных условиями кон-
курса номинациях: Вентспилсскому примор-
скому кемпингу – как предприятию, друже-
ственному велосипедистам, гостевому дому 
«Vasarnīcа 17» – за самый удачный дебют, 
а предприятию в частном доме «Bērzi» – за 
самую успешную коммуникацию с гостями. 

Читатель «Ventspilnieks.lv», поделись с 
нами своими размышлениями, опытом и мне-
нием по поводу услуг общественного питания 
и временного проживания в нашем городе! 
Пиши нам: redakcija@ventspilnieks.lv! 

Попытки в очередной раз затянуть судебный процесс закончились, так как Рижский окружной суд принял решение отклонить все воз-
ражения и ходатайства обвиняемого в тяжких преступлениях Айвара Лембергса и его защиты и в феврале следующего года начать пре-
ния по объемному уголовному делу А. Лембергса. По мнению многих, это важный шаг, который говорит о приближающемся завершении 
слушания дела.  

Попытка «тянуть резину» не удалась

Во время последнего засе-
дания Рижский окружной 
суд отклонил практически 
все прошения защиты А. 
Лембергса (единственное 

исключение – ходатайство сына А. Лембергса 
– Анри о том, чтобы к материалам дела 
были приобщены распечатки с его банковско-
го счета, сделанные летом 2005 года) и решил 
перейти к судебным прениям. Днем ранее на 
судебном заседании обвиняемые в уголов-
ном деле и их защитники старались замед-
лить процесс, обратившись с просьбой не 
начинать прений, так как необходимо повтор-
но допросить нескольких свидетелей. К тому 
же, Лембергс подчеркнул, что «ему необходи-
мо еще время, чтобы полноценно закончить 
дачу показаний по инкриминируемым престу-
плениям». К тому же, в ходе судебных засе-
даний адвокаты всех обвиняемых указали 

на несколько, по их мнению, существенных 
недостатков в судебном расследовании. 

Представители прокуратуры, отвечая на 
просьбы и мнения, высказанные защитой, 
указали: это свидетельствует лишь о том, 
что суд просят отменить все принятые в ходе 
процесса решения, которые неприятны для 
обвиняемых. Это хорошо поняли и судьи, 
заставив замолчать как обвиняемых, так и 
их защиту и велев начать готовить домаш-
нюю работу к прениям, которые состоятся в 
начале года. 

Но А. Лембергс не успокаивался, заявляя, 
что суд не соблюдает основные принципы 
и не предоставляет ему возможности дать 
показания по инкриминируемым ему эпизо-
дам, к тому же, суд заставил его доказывать 
его невиновность, таким образом, нарушая 
презумпцию невиновности. Обвиняемый в 
тяжких преступлениях А. Лембергс в судеб-

ном процессе усматривает лишь беззако-
ние и нарушения в его отношении, выражает 
недоумение по поводу внезапного прекраще-
ния судебного расследования, когда не были 
рассмотрены все его ходатайства. 

По словам прокурора Ю. Юриса, А. 
Лембергс пытается затягивать процесс, по 
возможности стремится отдалить вынесение 
приговора. Суд уже неоднократно приме-
нял к А. Лембергсу денежный штраф в 350 
евро за то, что он избегает давать показа-
ния по существу, таким образом, суд пытал-
ся ускорить дачу показаний. Удивительно то, 
что и сам А. Лембергс признает, что слуша-
ние дела слишком затянулось, однако своей 
вины в том не видит и отрицает, что созна-
тельно затягивает процесс. 

Судебные прения начнутся 5 февраля. 
Это один из заключительных этапов в про-
цессе рассмотрения дела, которое длится 

уже почти десять лет. В судебных прениях 
первым речь произносит прокурор, затем 
слово дается пострадавшему, обвиняемому 
и его защитнику. Прокурор должен мотиви-
ровать свою точку зрения по поводу вино-
вности обвиняемого, а также высказать-
ся о необходимой мере наказания. После 
завершения речи прокурора каждый участ-
ник заседания имеет право на одну репли-
ку, касающуюся содержания речи. В завер-
шение прений суд приглашает обвиняемого 
сказать последнее слово. 

Несомненно, сторона защиты будет искать 
способы, чтобы затянуть процесс, так как 
есть одно существенное обстоятельство: 
предоставленные во время прений сведения 
о новых важных обстоятельствах или указа-
ние на непроверенные во время судебного 
заседания доказательства может привести 
к тому, что судебное расследование может 
быть возобновлено. По окончании возоб-
новленного судебного расследования вновь 
состоятся прения и будет дано последнее 
слово обвиняемому. Затем уже суд готовит 
приговор и зачитывает его. 

КОХА: Я ГОРЖУСЬ, ЧТО Я ЛАТЫШКА! 
В весовой категории у Кохи успешными 

были все три попытки, в самой тяжелой из 
них спортсменка подняла 101 килограмм, 
что является новым рекордом спортсменки. 
В свою очередь в толкании представитель-
ница Латвии справилась со штангой весом в 
121кг, к тому же и в этой дисциплине все её 
три попытки были успешными. В рывке Коха 
также завоевала малую бронзовую медаль, 
а в толчке у неё пятый результат. 

“Я счастлива как никогда раньше! И мои 
болельщики, и все, кто меня поддержива-
ют, тоже счастливы. Я горжусь тем, что я 
латышка, что могу принести славу Латвии. 
Я горжусь своими достижениями. Не могу 
высказать всех эмоций, чувствую себя вос-
хищенной и по-прежнему думаю, что я сде-
лала. Опыт не поддаётся описанию, он оста-
нется у меня в голове навсегда. Моя первая 
медаль на чемпионате мира даёт мотива-
цию работать ещё тяжелее, расти и стано-
виться ещё сильнее! И я верю, что могу это 

Гордость спорта Вентспилса Р. Коха и А. Плесниекс ослепили мир
сделать вместе со своей командой, семьёй и 
мой страной Латвией», после своего старта 
в своём «Instagram» (между прочим, у неё 33 
000 подписчиков!), написала вентспилчан-
ка, которая в этом году в третий раз подряд 
победила на чемпионате Европы среди юни-
оров.  У Кохи очень много медалей в моло-
дом и юниорском возрасте, в этом году она 
второй раз заняла высокое место на чемпи-
онате Европы среди взрослых спортсменов, 
где в апреле завоевала серебро, присоеди-
нив его к полученной в прошлом году бронзо-
вой медали. Вентспилчанка в прошлом году 
была четвертой на Олимпийских играх в Рио-
де –Жанейро. Только что она выдвинута на 
получение Награды года в спорте в Латвии 
как лучшая спортсменка. 

ПЛЕСНИЕКС РАД, 
ЧТО ЗАВОЕВАЛ МЕДАЛИ

В то же время имеющий двойной опыт 
участия в Олимпийских играх Плесниекс, 
который ранее на чемпионате мира завое-
вывал бронзовые медали, на сей раз в весо-
вой категории до 105 кг в рывке справился со 

штангой в180 кг, и это был четвёртый лучший 
результат. В толчке он поднял штангу весом 
222 кг и в сумме набрал 402 кг. Всего на 
счету Плесниекса две серебряных медали 
– в сумме и за второе место в толчке. Если 
бы удались все попытки, кто знает, возможно 
латышу было бы по силам и золото, так как 
до победы не хватило двух килограмм.  

Следует отметить, что Плесниекс с олим-
пиады в Рио-де-Жанейро не стартовал на 
важных соревнованиях, так как поправлял-
ся после серьёзной операции плеча и мак-
симальные усилия приложил к тому, чтобы 
подготовиться к чемпионату мира в США. И 
это полностью себя оправдало. “Я рад, что 
завоевал медали. Начало было плачевным. 
Первая попытка в рывке не удалась. Могу 
это списать на психологическое состояние, 
так как после операции трудно собраться с 
силами на первых ответственных соревно-
ваниях. С помощью тренера и тактики нам 
все удалось», после соревнований расска-
зал Плесниекс. «Хочу поблагодарить свою 
команду, тренеров. Спасибо всем врачам, 
олимпийской команде, Вентспилсу. Всем, кто 

вместе со мной работал и приложил руку к 
завоеванию медалей». 

Стоит также отметить, что оба спортсмена 
– Коха и Плесниекс – только что официально 
утверждены в главном списке или в списке А 
олимпийской команды Латвии, спортсмены 
которой получают самую высокую поддержку 
от государства финансово и не только, таким 
образом полновесно обеспечивая процесс 
тренировок и тренеров. 

В заключение еще один существенный 
факт, который свидетельствует о том, что в 
настоящее время в команде работают уже 
три поколения тяжелоатлетов. В своё время, 
в 2007 году чемпионом мира в весе свыше 
105 кг стал Виктор Щербатых, он также триж-
ды становился обладателем бронзовых меда-
лей. Щербатых в 2004 году в Афинах завоевал 
титул олимпийского вице-чемпиона, а в 2008 
году в Пекине получил бронзу. В настоящее 
время Щербатых является помощником сво-
его бывшего тренера Эдуарда Андрушкевича 
и общими силами тренирует обоих спортсме-
нов – гордость спорта Вентспилса – Р. Коху и 
А. Плесниекса. 
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Электронная регистрация детей  
в детские сады 
С декабря родители могут зарегистриро-
вать своих детей в дошкольные образова-
тельные учреждения Вентспилсского само-
управления электронно, используя портал 
Epakalpojumi.lv. Параллельно сохраняет-
ся возможность зарегистрировать ребен-
ка лично, когда законный представитель 
ребенка заполняет заявление и лично пре-
доставляет его в Управление образования 
Вентспилсской городской думы. 

Коха и Прусис – претенденты  
на Награду года Латвии 
Латвийский олимпийский комитет назвал 
претендентов на латвийскую Награду года 
в спорте в 10 номинациях. Среди них двое 
вентспилчан – занявшая 4-е место на 
Олимпийских играх в Рио и недавно полу-
чившая бронзовую медаль на чемпионате 
мира среди взрослых, прошедшем в США, 
тяжелоатлетка Ребека Коха, а также главный 
тренер сборной Латвии по бобслею Сандис 
Прусис. Оба номинанта ранее уже станови-
лись обладателями этой награды. 

Вручена награда года в архитектуре 
Шестнадцатый год подряд в Вентспилсе вру-
чаются награды года в архитектуре «Белый 
пух». Строением года признан комплекс зда-
ний на ул. Базницас, 2. Награду года в 
области дизайна получил фонтан «Фрегат 
„Кит”» на площади Лиелайс, а среди выве-
сок и рекламы лучшей признана вывеска на 
детской игровой площадке «Brīnumzeme» 
на улице Вирвес. Главную награду года 
– «Grand Prix» получил фонтан площади 
Лиелайс. Третий год лучшим строителем 
года признано ООО «Ostas celtnieks».

Герхардс ознакомился с процессом 
очистки Видумупите 
В Вентспилсе с визитом побывал министр 
по охране окружающей среды и региональ-
ного развития Каспарс Герхардс. Он озна-
комился с процессом очистки и перестройки 
Видумупите и тем, как используется специа-
лизированная техника для перекачки ила в 
контейнеры для дегидрации. 

Награда за поддержку 
предпринимательской деятельности 
Министерство по охране окружающей среды 
и регионального развития главную награду 
за вклад в развитие предпринимательской 
деятельности в Курземском регионе пла-
нирования присудило Вентспилсу, который, 
как отметило министерство, «очень целена-
правленно думает и работает над тем, чтобы 
привлечь предпринимателей на свою терри-
торию, чтобы они создавали свои филиалы 
в Вентспилсе, (..) чтобы появлялись новые 
предприниматели, особенно в области ИКТ». 

Результаты анализов теперь 
доступны и в электронном виде 
Ранее врачи и пациенты Вентспилсской 
поликлиники могли получать результаты 
анализов из лаборатории только в печат-
ном виде, теперь появилась возможность 
получать их на свою электронную почту. 
Это заметно облегчит работу медиков. 
Лаборатория обслуживает до ста пациен-
тов в день, ежедневно проводя от 200 до 400 
различных тестов. 

Пешеходная дорожка на озере 
Бушниеку 
Продолжается строительство дорожки для 
пешеходов и велосипедистов от лодочной 
базы на улице Сталдзенес до улицы Талсу, на 
протяжении 3,4 км. Помимо велодорожки, в 
юго-западной части озера будет создана дере-
вянная пешеходная дорожка длиной 174 м на 
болотистой территории берега со смотровой 
платформой, чтобы можно было вести наблю-
дение за птицами. «Коммунальное управле-
ние» поясняет, что это привлечет как любите-
лей активного отдыха, так и орнитологов. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

За девять месяцев этого года оборот предприятия высоких технологий «HansaMatrix», 
одно из двух производств которого работает и развивается в Вентспилсе, составил 
14,557 млн евро, что на 22% больше, чем за соответствующий период прошлого года. 
В свою очередь, прибыль предприятия достигла 1,194 млн евро, то есть выросла в 
2,7 раза, или на 167%, свидетельствует поданный предприятием финансовый отчет на 
бирже «Nasdaq Riga».

У «HansaMatrix» рекордно большие оборот  
и прибыль; в Вентспилсе инвестировано 0,55 млн евро

О собенно успешным для про-
изводства стал третий квар-
тал, за который, как отмечает 
«HansaMatrix», были достигнуты 
рекордно высокие результаты. 

По сравнению с третьим кварталом 2016 года 
оборот достиг 5,222 млн евро, его рост соста-
вил 15%, а прибыль получена в размере 0,533 
млн евро (+73%). Как сказано в заявлении, 
этот результат соответствует ожидавшемуся 
на предприятии приросту оборота.

Продукция «HansaMatrix» реализуется 
главным образом в странах Балтии (47%), 
Северных странах (25%) и государствах 

Евросоюза (24%). Экспорт клиентам вне 
региона ЕС, что является новым для пред-
приятия, достиг 4% от оборота.

Большую часть оборота предприятия – 
52% – все еще занимают продукты компью-
терных сетей, а также индустриальные про-
дукты (34%).

«HansaMatrix» продолжило инвестировать 
в развитие своих производств в Вентспилсе 
и Огре. Именно в третьем квартале значи-
тельные инвестиции были сделаны в про-
изводственное оборудование в Вентспилсе. 
Увеличена производственная емкость одной 
из имеющихся линий, установлено дополни-

тельно два скоростных роботизированных 
модуля. Существенно увеличена емкость 
пайки T/H-компонентов, установлена мощ-
ная линия волновой пайки. Общая сумма 
вложений составила 0,55 млн евро.

«HansaMatrix» – быстрорастущее пред-
приятие высоких технологий, занимающе-
еся разработкой новых электронных про-
дуктов и систем, индустриализацией и обе-
спечением полных производственных услуг 
сети передачи данных, интернет-«обору-
дования», промышленных систем, а также 
в других сегментах рынка высокой добав-
ленной стоимости. Дополнительно к про-
изводственным услугам для производите-
лей оригинального оборудования предпри-
ятие предлагает бизнес-модель производ-
ства продуктов оригинальной разработки 
как start-up, так и имеющимся предприяти-
ям, которым необходим партнер для разра-
ботки продуктов. 

Вентспилсский торговый порт (ВТП) получил «Приз зелёного отличия», который 
Государственная служба среды вручает предприятиям различных отраслей и самоуправ-
лениям, которые на самом высоком уровне соблюдают требования нормативных актов 
о защите среды, а также по своей инициативе проводят совокупность мероприятий для 
снижения воздействия на среду.  Государственная служба среды указала на то, что «Приз 
зелёного отличия» – это своего рода «Оскар» в отрасли среды за деятельность по защи-
те среды.  

Гордимся! ВТП получил 
«Приз зелёного отличия»

Слева: член правления ВТП, президент 
БАТЛ Инга Антане, заместитель директора 
Вентспилсского регионального управления 
среды, заведующая отделом контроля Анна 
Адамсоне, директор Административно-
правового департамента ВТП Алина Ругине.

Ч лен правления ВТП, президент 
общества «Балтийская ассоциа-
ция – транспорт и логистика» Инга 
Антане после получения приза 
сказала Ventspilnieks.lv: «Мы удов-

летворены тем, что наша работа оценена и 
предприятие включено в зелёный список на 
три года. Этот приз ломает стереотипы и под-
тверждает то, что уголь может быть и зелёным.  
Всё зависит только от нас самих!».   

В свою очередь директор 
Административно-правового департамента 
ВТП Алина Ругине подчеркнула, что ВТП 
всегда поддерживал и будет поддерживать 
сохранение здорового общества, региона и 
государства для клиентов, работников и пар-
тнёров ВТП, поэтому получение приза явля-
ется закономерным результатом вложенно-

го предприятием труда, его философии и 
ценностей.  «Вентспилсский Торговый порт 
не принесёт в жертву безопасность своих 
клиентов, работников и партнёров в инте-
ресах бизнеса или производства», сказала 
А. Ругине.  

В этом году при внесении в создаваемый 
Государственной службой среды «зелёный 
список» оценивались не только предприя-
тия, деятельность которых классифицирует-
ся как загрязняющая среду (категории A, B 
или C), а также предприятия, которые рабо-
тают с источниками ионизирующего излуче-
ния, и самоуправления.

Чтобы оценить работу предприятий в 
области защиты среды, для определения 
обладателей «Приза зелёного отличия» ГСС 
разработала критерии оценки и оценила осу-

ществляющих загрязняющую деятельность 
в государстве. Благодарность ГСС в сфере 
защиты среды получают предприятия, кото-
рые выполнили эти критерии по меньше 
мере на 80%. 

Весьма вероятно, что уже нынешним летом после почти десятилетнего перерыва из 
Вентспилсского пассажирского терминала вновь будет регулярно курсировать паром 
на самый большой остров в Эстонии – Сааремаа. Сейчас ведется активная работа по 
реализации плана. Это станет прекрасной возможностью увеличить поток туристов в 
обоих направлениях – как в Эстонию, так и из Эстонии в Вентспилс. Недавно с этой 
целью Латвию посетили представители самоуправления Сааремаа, которые гостили и в 
Вентспилсе. 

Паром на Сааремаа уже этим летом? Вполне возможно

П аромная линия Вентспилс–Минту 
существовала с 2005 по 2008 год, 
до наступления мирового эко-
номического кризиса, когда она 
была закрыта. За этот период 

на пароме «Scania», где могли разместить-
ся 300 пассажиров, всего было перевезено 
почти 60 000 пассажиров. После экономиче-
ского кризиса, когда дочернее предприятие 
«Saaremaa Laevakompanii» – «SSC Ferries» 
решило закрыть линию, оба самоуправления 
– Вентспилсское и Сааремаа – пытались ее 
возобновить, но ни один паромный оператор 
не был заинтересован в этом, поэтому десять 
лет идея пролежала на полке. 

Вентспилсское городское самоуправле-
ние в последние годы не говорило об этой 
паромной линии, тем не менее, самоуправ-
ление Сааремаа нынешним летом воз-
обновило интенсивную работу по данно-
му вопросу. Действия в этом направле-
нии говорят о том, что, скорее всего, уже 
летом паромная линия будет, но возникает 
один вопрос: действительно ли она сое-
динит Эстонию с Вентспилсским портом? 
Самоуправление острова Сааремаа осенью 
обратилось к нескольким паромным компа-
ниям, работающим в Эстонии, чтобы раз-

работать наилучшее предложение для воз-
обновления паромного сообщения между 
Сааремаа и Латвией. Пока компании оце-
нивали возможность открыть такую линию, 
представители самоуправления Сааремаа 
гостили как в Вентспилсе, так и в Риге, 
поскольку один из двух вариантов – обеспе-
чить паромную линию из столицы, которая 
является магнитом для туристов, обеспе-
чив таким образом эффективную обоюдную 
обратную связь. 

Как пишет сааремская газета «Saarte 
Hääl», интерес к возможностям организо-
вать паромное сообщение между Эстонией 
и Латвией проявили три эстонских паром-
ных оператора. Латыши могли бы поучить-
ся у эстонцев целеустремленности, так как 
самоуправление Сааремаа предложение 
участвовать в проекте отправило пяти эстон-
ским и 16 (!) зарубежным компаниям. Ни у 
одной из трех компаний, от которых полу-
чены ответы, нет приоритетов в отношении 
портов, между которыми поддерживать сооб-
щение – Вентспилс или Рига. 

Долголетняя менеджер туристическо-
го информационного центра столицы 
Сааремаа – Курессааре Кармен Пайю рас-
сказала местной газете, что в стратегиче-

ском отношении Сааремаа больше заин-
тересован в сообщении с Ригой, что могло 
бы существенно увеличить поток туристов 
и было бы более эффективно, чем сооб-
щение с Вентспилсом. Однако именно 
соединение с Вентспилсом в свое время 
сделало Сааремаа более доступным для 
путешественников. 

В свою очередь, предприниматель Туулио 
Либлик, который возле Курессааре планиру-
ет развивать центр отдыха и реабилитации, 
подчеркивает, что во время действия пре-
дыдущей паромной линии ее чаще исполь-
зовали не местные жители, а именно тури-
сты из Европы, которые путешествуют по 
странам Балтии. Предприниматель в обла-
сти туризма Мартс Маастикс рассказывает, 
что для Сааремаа лучшим решением было 
бы соединение именно между Курессааре и 
Ригой, где широкие возможности для отдыха, 
шопинга и транспортный узел, чего не может 
предложить Вентспилс. 

Это прекрасная возможность для 
Вентспилса привлечь значительный поток 
зарубежных туристов, которые могли бы про-
вести день в Вентспилсе и его окрестностях, 
а затем направиться в Эстонию, или наобо-
рот. Вентспилс в этом отношении находится 
в стратегически более выгодном положении, 
поэтому можно было бы только приветство-
вать, если бы городское самоуправление 
приняло участие в реализации этого проек-
та так же активно, как эстонская сторона, и 
сделало бы все возможное, чтобы паромная 
линия вела в Сааремаа из Вентспилсского, а 
не из Рижского порта. 
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Годы Атмоды. Лаймдота рядом у памятного камня, установленного 
в честь судостроительной верфи Герцогства Курляндского, 
вместе с приехавшими в гости Эдгаром Лиепиншем и группой 
Юриса Кулаковса. За сделанное для спасения Вентспилса Э. 
Лиепиньш подарил тогда активистам среды 1000 рублей.

ТРОПИНКА К БОБАМ И СЮЖЕТУ 
Можно совершенно смело прогнозировать, что в опро-

се большинство вентспилчан выразили бы своё отноше-
ние к Лаймдоте как принято на тамском диалекте – корот-
ко и прямо: «Она – наш человек».  И гордились бы тем, что 
являются современниками самой продуктивной в настоящее 
время и в Латвии самой известной женщины-литератора сво-
его края. Однако через художественные образы писательни-
цы можно увидеть только часть человеческой и гражданской 
сущности автора, так как Лаймдота до сих пор была доста-
точно скупа в откровениях о том, из каких источников души и 
разума, побуждаемые какими приключениями или события-
ми приходят к ней образы книг и стихов и затем попадают к 
читателям. Об этом глубоко интимном процессе можно толь-
ко догадываться, и Лаймдота не скрывает, что иногда их при-
шествие и сама не может объяснить, порой оно напоминает 
взлелеянную в глубине сознания мистику.   

«Однажды я у себя в огороде шла собрать бобы, и как 
пораженная ударом молнии – остановилась на тропин-
ке: в мозгу «вспыхнуло» продолжение написанного двад-
цать лет назад романа “Spoguļa pārbaude”, написать кото-
рое меня побуждали друзья и даже незнакомые читатели.  
Никогда не думала писать продолжение какого-нибудь сво-
его романа, но вдруг… сюжет сам буквально «упал с неба». 
Оставалось только наполнить его словами, и так появилась 
книга   “Septiņu rūnu kalns”. 

Однако такие случаи случаются не часто, обычно вначале 
в голове появляется только идея сюжета, и нужно решить, 
приглашать её к письменному столу или нет. Поскольку идея 
должна быть преобразована в длительную, утомительную 
и одновременно увлекательную работу, и что получится в 
результате вначале даже трудно предвидеть. «Иногда даже 
сама удивляюсь тому, что только что рождённые герои книг 

У неисчерпаемого 
источника  
жизни
Рассказывая о писательнице, поэтессе, 
журналисте и общественном деятеле 
Лаймдоте Селе, мы не ставим перед 
собой цель анализировать и оценивать 
сделанное ею до сих пор в названных и 
других сферах.  По той простой причине, 
что это в течение нескольких десятилетий 
уже сделали и продолжают делать 
читатели восьми написанных Лаймдотой 
романов (среди которых и два детектива), 
трёх поэтических сборников и недавно 
вышедшего в свет объёмного исследования 
об истории Злекской волости; зрители и 
исполнители ролей восьми написанных 
ею пьес; вдохновленные гномами 
книги сказок. Плюс ещё многие тысячи 
вентспилчан, которые в течение двадцати 
пяти лет следили за её публикациями в 
местной газете, главным образом на темы 
истории и культуры.  Те, кто в годы Атмоды 
видел её на трибуне митинга протеста с 
участием тысяч людей, призывающей к 
восстановлению своего государства; те, 
кто вслушивались в слова сочинённого 
поэтессой гимна Вентспилса на музыку 
Зигмара Лиепиньша. 

по законам жизни и драматургии дальше уже сами решают 
свои судьбы, а мне остаётся только логический или парадок-
сальный ход этих событий и приключений «одеть» по воз-
можности в наиболее соответствующие слова», рассказыва-
ет писательница.  Как исключение этой закономерности она 
называет негативные образы, поселившиеся в детективных 
романах, которые, согласно жанру и принципам справедли-
вости, должны погибать.   

«Чувствую, что и читатели считали бы это правильным, 
но у меня пальцы отказываются уничтожить их на клавиату-
ре компьютера.  Оставляю предчувствие, что они плохо кон-
чат, и пусть тогда читатель сам придумывает, как именно», 
Лаймдота считает, что местью зло в мире истребить нельзя. 
Ему противостоять может только любовь. 

ОТ ОДНОДНЕВНОСТИ К ВЕЧНОМУ 
В Латвии уже давно все умеют читать и писать, но редко 

кто становится писателем. И Лаймдоте в детстве тоже боль-
ше нравилось слушать других, особенно рассказы мамы 
Мирдзы и бабушки Лины, а не говорить самой. 

«Но видимо сказались гены родителей и бабушек и деду-
шек – они даже в своей повседневной жизни самых обычных 
людей были людьми творческими, например, дед, судовой 
механик Екабс Свириньш, обладавший даже для того време-
ни талантом выдающегося изобретателя, которого как отлич-
ного специалиста машин в 1937 году пригласили участвовать 
в установке турбин на Кегумской электростанции. Для самых 
печальных или драматических событий детства, в которых, 
на мой взгляд, проявлялась несправедливость, сама приду-
мывала счастливые повороты», указывает на ростки своей 
теперешней работы писательница.  

Уже с большей серьёзностью поясняет, что вкус к писа-
тельству начала чувствовать, работая в журналистике: «В 
то время пришлось столкнуться с со многими и простыми, и 
необычными судьбами людей, прислушиваться к настроени-
ям в обществе и их изменениям, увидеть в людях благород-
ное и низкое, которое зачастую существовало одно наряду с 
другим, как в быту, так и в политике.   Но специфика газеты 
позволяла только прикоснуться ко всему этому, только кон-
статировать актуальные нарывы или трудно различимые 
источники радости.  Иногда хотелось рассказать об увиден-
ном даже больше, более обобщенно, так как многие испы-
тывают подобные переживания, и так происходит не толь-

ко сейчас, так было и в далёком прошлом и 
будет в будущем. Возможно, звучит патети-
чески, но – было желание от однодневности 
прессы перейти к вечности литературы и поэ-
зии. Это одна из причин, почему мне близка 
тема истории и я с удовольствием пишу о 
ней в своих книгах.  С течением веков меня-
ется только внешнее обрамление вечных 
ценностей, сами они остаются неизменными.  
Потому что человечество и латышский народ 
как его часть в вихре истории может суще-
ствовать, только придерживаясь их.  

ОБЕРЕГАЕТ НЕИЗВЕСТ-
НЫЙ АНГЕЛ-ХРАНИТЕЛЬ           

Ощущая себя как одно из звеньев в этой 
цепи поколений, Лаймдота вплела в полот-
но истории народа и фрагменты из рассказа 
о своём роде.  Их косвенно можно разгля-
деть в книге, посвященной событиям про-
шлого века “Mūsu mīlestības gadsimts”, дей-
ствие которой протекает в течение ста лет 
– от Российской империи до баррикад 1991 
года. Писательница ещё не решила, будет 
ли использовать уже собранные и все время 

добавляющиеся материалы о корнях своих предков в оче-
редной книге, так как пока в её планах привести их в поря-
док, систематизировать и оставить только как собственность 
своей семьи, чтобы их могли оценить и гордиться ими ещё 
многие следующие поколения.  

Но это уже был бы другой рассказ. Абсолютно законо-
мерно то, что Лаймдота живёт в доме, который перед тем, 
как отправиться работать в Кегумс в 1937 году, на одной 
из самых старых улиц города – улице Кулдигас – купил её 
дед Екабс Свириньш.   В связи с этим домом, судьбой деда 
и семьи у Лаймдоты возникла убеждённость, что их обе-
регает какой-то неизвестный ангел-хранитель. Потому что 
иначе трудно объяснить, каким образом Екабс Свириньш, 
сохранив семью с двумя маленькими детьми, пройдя сквозь 
хаос судьбы беженцев и гражданской войны после октябрь-
ских событий в России, избежав принудительной службы на 
броневике большевиков, невредимым вернулся домой, в 
Вентспилс.  Будучи простым истопником, путём самообразо-
вания приобрёл специальность судового механика, прошёл 
курсы в Швеции, чтобы можно было монтировать турбины на 
Кегумской ГЭС.  Между прочим, на ней как на стратегически 
важном объекте сразу же, после 1 июля 1941 года, размести-
лось подразделение немецкой армии.  Это уберегло семью 
от разграбления, но одновременно увеличило риск быть под-
вергнутыми репрессиям после войны.  Однако ни первого, 
ни второго не произошло.  Семью не коснулась и высылка 
после войны, так как удалось скрыть, что отец Лаймдоты 
Карлис был офицером в латышском легионе; а брат матери, 
офицер Военного флота Латвии Александр Свириньш в 1942 
году погиб в неизвестном лагере.   

Сейчас дом снова приобрёл ухоженный вид, в том числе 
на средства, заработанные Лаймдотой как писательницей, 
и она надеется, что он прослужит еще многим поколени-
ям семьи. Писательница планирует продолжить исследо-
вание бесконечно интересной истории и видоизменений 
свой улицы, копаясь в архивах столетней давности и нахо-
дя интересные факты об изменениях или исчезновениях, 
сравнивая виды на фотоснимках. Она хотела бы собрать 
эти материалы как подарок городу и к 100-летнему юбилею 
Латвийского государства.  Второй подарок она готовит кон-
кретному адресату – Вентспилсской государственной гим-
назии № 1, которую в своё время окончила. И это позднее 
основанное архиепископом Теодором Гринбергсом учебное 
заведение в конце следующего года отметит свой столет-
ний юбилей, и как самая старая латышская средняя школа в 
государстве заслужила объёмного и яркого издания о своей 
истории, не сомневается Лаймдота и обещает подготовить 
его до праздника.  

ПРОГНОЗИРУЕМО НЕПРОГНОЗИРУЕМАЯ 
Писательница не отрицает, что как и многие творческие 

личности, часто действует, руководимая мгновенным импуль-
сом и эмоциями. И не всегда принятые в такие мгновения 
решения являются долгосрочными. С одним уточнением – 
если они относятся к делам в области литературы, то тогда 
никаких шагов назад обычно нет.  Тогда обещанное себе и 
другим практически всегда выполняется. В этой связи писа-
тельница высказалась достаточно резко: “Общеизвестно, что 
часть людей по своей природе ленивы. Что им нравится бес-
конечно ворчать по поводу того, что другие не сделали.   Но 
сделать что-то, чтобы общими силами воз сдвинулся с места 
– ну нет, почему я, разве мне больше других надо?  Может 
быть, это идёт из семьи, но, как в своё время мама, дед и 
бабушка, в таких случаях могу себе приказать: если никто не 
делает как надо, иди и просто сделай это! И в большинстве 
случаев это помогает, другие даже следую твоему примеру».  



Побеждают 
“Rātsgalds” 
и “Jūras brīze”

Гордимся! 
ВТП получил 
«Приз зеленого 
отличия»

Начавшееся в 
Галиньциемсе шествие 
приблизилось  
к центру…

Неисчерпаемый источник 
жизни писательницы 
Лаймдоты Селе

2 стр. 3 стр.

№. 40 (40)  8 декабря 2017 года

7 стр.

 Окончание на 4 стр.

В сем нам нравятся различные топы и топики. Это ясно 
как божий день. В конце года нас так и подмывает 
создать очередной топ или топик. Удача или неудача 

года. Свадьба или развод года. Событие года. Блюдо года. 
Торт года… Одним словом, возможности выбора ограничены, 
кажется, только словарным запасом – сколько имеется суще-
ствительных в словаре родного языка, столько топов при жела-
нии можно придумать. 

Например, «Цирк года». Казалось бы, у цирка как таково-
го может и не быть ничего общего с топами, но, как мы уже 
поняли, любое существительное может быть включено в топ. 
На первое место в этом топе мы, безусловно, поместили бы 
церемониал вокруг Рижского цирка. Так как же на самом деле: 
домашнюю животинку собачку можно гонять по арене, а попу-
гая Гошу – нет, ведь дальние предки Гоши когда-то летали в 
тропических лесах Таити? А на второе место в этой номинации 
мы наверняка поместили бы судебный процесс отстраненно-
го от должности вентспилсского мэра. Что может быть смеш-
нее того, как люди в суконных мантиях с серьезными лицами и 
дипломами Гарвардского университета в кармане целый год на 
полном серьезе дискутируют – является ли бесконечный сло-
весный поток, пояснения и возражения господина мэра неува-
жением к суду и затягиванием процесса или все же нет. 

Еще можно было бы создать номинацию «Помеха года» 
или (чтобы солиднее звучало) – «Разрыв года». Здесь тоже 
не было бы недостатка в номинантах. Недавно мыслители из 
«Domnīca Certus» выступили с фундаментально новым выво-
дом: главной помехой прогрессу государства является огром-
ный разрыв между развитием Риги и других регионов. Почти 
одновременно ведущие государственные социальные антро-
пологи сделали такой же шокирующий вывод: главным пре-
пятствием в развитии, видите ли, является не то, что вообра-
зили себе экономисты и мыслители – какой-то там разрыв 
между столицей и другими регионами, – а огромная пропасть 
между богатыми и бедными. К тому же, она имеет тенденцию 
расти в геометрической прогрессии. В свою очередь, чиновни-
ки, надзирающие за сферой культуры в нашей стране, вклю-
чились в борьбу за титул «Разрыв года» с не менее громким 
заявлением: разрыв (а значит, и главная помеха) не в количе-
стве евро и евроцентов в кошельках, а в разнице между обра-
зованными и, выражаясь дипломатично, менее образованны-
ми. Другими словами, эти дураки тянут нашу страну на самое 
дно… Вот поди пойми теперь, какой «разрыв» заслуживает 
первого места. 

Не менее важные топы и топики можно было бы создать и 
у нас дома. Например, «Тайна года». Тут безусловным фаво-
ритом стала бы собственная исполнительная власть, которая, 
оказывается, даже честно избранных вентспилчанами депута-
тов умудряется «обделить» – просто не предоставляя инфор-
мацию. И если хорошенько подумать – да и зачем этим оппо-
зиционерам знать, как принимаются решения, касающиеся 
событий, проектов и должностей в нашем городе. Во-первых, 
они все равно в оппозиции, значит, повлиять ни на что не могут. 
И, во-вторых, если уж не можешь повлиять – то меньше зна-
ешь, крепче спишь. Но может быть, это ужасный секрет, кото-
рый можно доверить только избранным? Если да, то получите 
титул «Тайна года». 

Думается, с нашим городом точно можно было бы связать 
номинацию «Самая интеллигентная дискуссия года», лауре-
атами которой можно объявить участников опубликованных 
журналом «Ir» «бесед». Так сказать, кого там, б…ть, надо было 
в премьеры??? И в конце концов, опубликованное в журнале 
«Ir», скажем честно, производит сильное и, главное, необыкно-
венно интеллигентное впечатление на публику. 

Если уж мы взялись за топы, то их неотъемлемой частью 
является номинация «За жизненный вклад». Тут лидером 
местного ранга можно считать действительно ценный вклад – 
финансовый вклад в восстановление несуществующей вент-
спилсской пассажирской станции. Станция у нас теперь есть 
– новая, красивая, восстановленная, остается лишь вложить 
в какой-нибудь поезд, который поедет на эту станцию… Хотя 
«жизненный вклад» – понятие растяжимое, сколько утянешь, 
столько у тебя и будет. 

Стремительно приближается конец года. Встретить его 
нужно с размахом: пусть и ваше имя будет достойно того, 
чтобы попасть в какой-нибудь топ или топик.   

Чего вам и желаем, искренне ваши –
«Ventspilnieks.lv»

Мы «в топе»! 
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Работа Вентспилсской городской думы не отличается демократичностью и соблюдением законных 
прав всех избранных депутатов – такой вывод напрашивается по прочтении ответа четырем депу-
татам от объединенного списка, который подготовил исполнительный директор думы Алдис Абеле. 
Этот ответ лишает их доступа к информационной системе проведения заседаний городского самоу-
правления. Несмотря на то что упомянутые депутаты избраны в городскую думу 24,59% голосов, с 
волей избирателей депутаты позиции не считаются. 

Вентспилсская городская дума продолжает 
скрывать информацию от оппозиции

У депутата в своем избирательном округе есть 
право участвовать в контроле выполнения 
решений думы – это определено законом «О 
статусе депутата думы городов республикан-
ского значения и краев». Также депутат имеет 

право ознакомиться с документацией учреждений государ-
ства и самоуправления и соответствующих обществ капи-

тала самоуправления, если это не запрещено законом. На 
основании этих норм депутаты Гиртс Валдис Кристовскис, 
Айвис Ландманис, Даце Корна и Иварс Ландманис потре-
бовали у своих коллег-депутатов обеспечить им непре-
рывный доступ к информационной системе проведения 

В ледовом холле олимпийского центра «Вентспилс» в воскресенье должна была состояться оче-
редная игра первой лиги чемпионата Латвии по хоккею, во время которой нынешние чемпионы лиги 
ХK «VENTA–2002» должны были принимать команду «Daugavpils/LDz Cargo». Однако игра не состо-
ялась, и не из-за какого-нибудь вируса или проблем в составе команд, а из-за халатности олимпий-
ского центра «Вентспилс». Незадолго до начала игры стало известно, что обе машины для чистки 
льда сломались! Олимпийский центр «Вентспилс», в ведении которого находится ледовый холл, 
объясняет это неудачным стечением обстоятельств и особенно не беспокоится по поводу пятна на 
репутации, тогда как стыдно за срыв игры было именно ХK «VENTA–2002»: это подрывает репута-
цию команды, создает большой пробел в и так скромном бюджете команды, 
а также психологически сказывается на самих игроках. 

Из-за сломавшихся машин для чистки льда ОЦ 
«Вентспилс» пострадала репутация «VENTA–2002»
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Гордость спорта Вентспилса Р. Коха 
и А. Плесниекс ослепили мир

В спорте Вентспилса в настоящее время однозначно самыми выдающимися и 
богатыми на высокие достижения являются тяжелоатлеты Ребека Коха и Артурс 
Плесниекс. Гордость спорта города Вентспилса только что в США к богатой коллекции 
своих трофеев добавили самые ценные из полученных до сих пор за всю спортивную 
карьеру награды – медали чемпионата мира.  19-летняя Ребека Коха впервые в 
конкурентной борьбе среди взрослых спортсменов завоевала на чемпионате мира 
бронзовую медаль, переписав историю тяжелой атлетики Латвии. 
В свою очередь более опытный Артурс Плесниекс добавил к ранее 
завоеванной бронзовой медали серебро на чемпионате мира.  Окончание на 5 стр.
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